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Mere åbne V  ^c2 
byrådsmøder
■  På årets  ørste byrådsmøde 
skulle medlemmerne tage stilling 
til om sekretæren må bruge bånd-
optager under mødet.

Det  ik Erik Ingerslev Larsen (SF) 
til at anmode om, at kommunen 
bløder op på reglerne, og lader an-
dre end alene kommunen bånde 
møderne i byrådssalen.

- Vi lever i en tid, hvor medierne 
ikke kun bruger blyanten, og vi kan 
ligeså godt være på  orkant med 
denne udvikling, sagde han og pe-
gede på, at også radio- og TV-sta- 
tioner kan  å behov  or at bruge 
elektroniske redskaber i salen.

Borgmester Ole Lykkegaard An-
dersen (V) kunne også se en ide, at 
kommunen lægger optagelserne a  
møderne ud på internettet  or at 
give borgerne adgang til dem.

- Oprindeligt var det  or at ani-
mere borgerne til at møde op til by-
rådsmøderne, at vi ikke ville tillade 
andre at bånde dem. Men vi kan 
bede  orvaltningen se nærmere på 
det, sagde han. i - l i l la

Schnoor løb a  
med sejren
SUMPET: Borgmester Bent Brown (S) blev 
vraget til kommuneforeningens bestyrelse
A   T rben O. Andersen
torben.andersen@nordjyske.dk

NORDJYLLAND: Borgme-
ster Kristian Schnoor (S), 
Sejlflod Kommune, trak det 
længste strå i kampen om at 
blive ny formand for Kom-
muneforeningen i Nordjyl-
lands Amt.

Bestyrelsen i kommune-
foreningen konstituerede 
sig således i umiddelbar for-
længelse af generalforsam-
lingen, der blev afviklet i 
Aalborg Kongres- og Kul-
turcenter i går.

Der var ikke blot nyvalg til 
såvel bestyrelse som for-
mandspost for Schnoors 
vedkommende, der i øvrigt 
afløser tidligere borgmester 
i Aalborg, Kaj Kjær (S), på 
posten, men også på næst-
formandsposten var der 
dobbelt nyvalg til borgme-
steren i Brønderslev, Jens 
Arne Hedegaard (V).

Han afløser tidligere

borgmester i Brovst, Hen-
ning Mysager (V).

Den helt store overraskel-
se i forbindelse med valget 
til kommuneforeningens 
bestyrelse var, at borgmeste- *} 
ren i Hjørring, Bent Brown p 
(S), der efter manges opfat- ’5 
telse på forhånd var favorit M 
til selve formandsposten, ik - ' 
ke engang opnåede valg til^  
bestyrelsen. ^

Bestyrelsen består af i alt
11 medlemmer, og der var^  
endvidere nyvalg til følgen--, 
de: Niels Bell (V), Aalborg, ^ 
Thomas Kastrup-Larsen 
(S), Aalborg, Ole Christen-
sen (S), Brovst, borgmester 
Poul Larsen (K), Nørager, 
og 7'ommy Thomsen (UP), 
Sæby.

Genvalg opnåede følgen-
de: Birthe Andersen (V), 
Løkken-Vrå, Per Nørgaard 
(V), Aars, Elin Møller (S), 
Nibe, og Erik Ingerslev Lar-
sen (SF), Aabybro.
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Uændrede pr ser
på byggegrunde
A   Martin Frandsen______
martin. randsen@nordjyske.dk

AABYBRO: Priserne på de 
kommunale byggegrunde til 
erhverv, boliger og beplant-
ningsbælter bliver de samme 
i år som sidste år. Det vedtog 
et enigt byråd onsdag aften.

Det skete dog med den til-
føjelse, at kommunen tager 
forbehold for, at det kan bli-
ve nødvendigt at sætte pri-
serne i vejret på nye udstyk-
ninger

- Da vi sidste år udstyk-
kede nye byggegrunde i 
Nørhalne, måtte vi erkende, 
at byggemodningen blev dy-
rere end salgsprisen, og der-
for måtte vi sætte prisen op 
fra 1 0 kroner til 150 kroner 
per kvadratmeter, .og vi kan 
komme i tilsvarende situa-
tioner i år, sagde borgmester 
Ole Lykkegaard Andersen 
(V).

Derfor foreslog partifæl-
len Jan Andersen, at kom-
munen tilføjede sit for-
behold, som tillader 
prisstigninger ved nye 
udstykninger.

- På den måde undgår vi 
fremover, at folk bliver over-
rasket, sagde han.

Grethe Dragsbæk fra Bor-
gerlisten foreslog derimod, 
at prisen på erhvervsjord bli-
ver sat ned, og at man atter 
ser på restriktionerne for de 
pågældende områder.

- Jeg har kendskab til et 
firma fra Aalborg med  0

AABYBRO

ansatte, som sidste år ville 
flytte til Aabybro, men op-
gav igen, enten fordi prisen 
på jord er for høj, eller fordi 
her er for mange restriktio-
ner, sagde hun.

Det blev afvist af både 
borgmesteren og af Erik In-
gerslev Larsen (S F ).

De pegede på, at dels er 
prisen på erhvervsjord i Aal-
borg fire gange dyrere end i 
Aabybro, og dels har kom-
munen alle typer af er-
hvervsjord. Der er arealer til 
håndværkervirksomheder, 
til tung industri og til miljø-
følsomme virksomheder.

i f i l in
•  Alle priser er inkl. kloak- 

T^tslutning og per kvadrat-
meter
•  Industriarealer koster 40 
kr. I Teknologiparken er pri-
sen 45 kr. men så hører og-

så antennetilslutning
med.
•  Håndværkerarea-
ler 40 kr. Der må og-

så op øres beboelser 
på arealerne til bolig-

grundprisen.
•  Arealer til parcel- og 
dobbelthuse 120 kr. i Bier-
sted, Birkelse og Gjøl.150 
kr.  or Lindevej i Nørhalne. 
200 kr i Aabybro by.
•  Arealer til tæt/lav bygge-
ri 160 kr. i Aabybro by og 
105 kr. i øvrige lokalsam-
 und.

 ~

Delegation til  rr  
konference
■  Fem politikere og kommunens 
tekniske che , Lars Højmark, del-
tager mandag 13. maj på Hotel Ny-
borg Strand i en kon erence om de 
kommunale politikeres ansvar og 

|miljø- og  orsynings-

Det er Kommunalteknisk Che -
 orening, som står  or kon erencen, 
og de deltagende politikere  ra Aa-
bybro er Jørn Krogsgaard (V), Erik 
Ingerslev Larsen (SF), Karl Schrø-
der (S), Annemie Pedersen (V) og 
Jan Andersen (V).
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SF frygter st re besparelser
på k mmunens 2003-budget
KONTRAST: Fik 883 stemmer til kommunalvalg men kun 1  medlemmer
Af Martin Frandsen______
martin. randsen@nordjyske.dk

AABYBRO: SF forudser sto-
re besparelser på kommu-
nens budget for  003, og det 
uden at kommunen samti-
dig har mulighed for at 
øge indtægternme. Og 
en sådan fremgangs-
måde vil SF ikke være 
med til.

Det slog byrådsmedlem 
Erik Ingerslev Larsen fast i 
den politiske beretning, som 
blev lagt frem på partiets ge-
neralforsamling med fem 
fremmødte medlemmer i 
SiD Huset i Aabybro.

Nej til grundskyld-h p
SF ville have hævet kommu-
nens indtægter allerede i 
budget  00  ved at øge 
grundskylden til 15 promil-
le, men det ville Venstre ikke 
være med til i et valgår, anfø-
rer Erik Ingerslev Larsen.

Han afventer, om Venstre 
vil benytte sit flertal til at 
gennemtrumfe et budget 
også i  003.

va

SF'S » i
•  På general orsamlingen 
var der genvalg a  Lars Ha-
sager som kasserer og gen-

valg a  Per Overgaard til 
bestyrelsen. Peder 
Overgaard blev ny-
valgt.

•  Desuden blev Karen 
Frøstrup suppleant, og der 
var genvalg a  revisorerne 
Torben Ertmann og Helle 
Østergaard.

Desuden blev der på gene-
ralforsamlingen diskuteret 
misforholdet mellem, at SF i 
Aabybro er gået frem ved al-
le de fem kommunalvalg, 
som partiet har været med i, 
og at partiet så samtidig har 
så få medlemmer.

Ved kommunalvalget i no-
vember fik SF genvalgt by-
rådsmedlemmerne Erik In-
gerslev Larsen og Lars Ha-
sager, og partiets fire kandi-
dater fik ialt 883 stemmer, 
men SF har i Aabybro bare

1  medlemmer.
Derfor vil partiforeningen 

i den kommende tid diskute-
re, hvordan den kan trække 
flere medlemmer til, oplyser 
formanden Jette Staal.

En af måderne er den ned- 
sætning af kontingentet, 
som blev vedtaget på gene-
ralforsamlingen.

Den betyder, at man med 
en indtægt under 155.000 
kroner om året skal betale 
50 kroner i kontingent år-
ligt.

Med en indtægt fra
155.000 til  00.000 kroner er 
kontingentet 100 kroner, og 
det er 150 kroner for med-
lemmer med en indtægt 
over   0.000 kroner.

Overskud på 1 6 .0 0 0  kr.
Jette Staal oplyste i sin orga-
nisatoriske beretning, at SF i 
Aabybro havde et valbudget 
på 3 .000 kroner plus et til-
skud på 5.000 kroner fra SF 
centralt, som blev brugt til at 
udfærdige en cd-om som 
valgmateriale.

Hun er godt tilfreds med

Erik Ingerslev Larsen,
byrådsmedlem f r SF,
f rudser st re besparelser
på k mmunens budget f r
næste år.

valgkampen, og trods de 
ekstra aktiviteter og udgifter 
kommer partiforeningen ud 
af året med et overskud på 
knapt 16.000 kroner.

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk
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Kommunen skal gå  orrest 
i kamp mod sprøjtegi t
i l  IT DRIKKEVAND: SF og Socialdemokratiet vil ikke anbefale 
brugen af pesticider på kommunens grønne områder
A   Kenneth Lynghøj______
kenneth.lynghoej.@nordjyske.dk

AABYBRO: Det skal være 
slut med at sprøjte fodbold-
baner og andre grønne area-
ler i Aabybro Kommune 
med pesticider for at holde 
områderne fri for ukrudt. I 
hvert fald hvis det står til by-
rådsmedlemmerne Erik In- 
gerslev (F), Carl Laursen (S) 
og Eva Rytter (S)

Teknisk Forvaltning har 
udarbejdet et forslag til krav 
og spilleregler for vedlige-
holdelsen af de grønne om-
råder i Kommunen, i forbin-
delse med at området skal 
overgå til kontraktstyring.

Under den politiske be-
handling af spørgsmålet i 
Teknisk Udvalg og senest i 
Økonomiudvalget har SF og 
Socialdemokraterne gjort 
opmærksom på, at de ikke 
kan anbefale fortsat brug af 
pesticider i ukrudtsbekæm-
pelsen, såden som det er fo-
reslået i forvaltningens op-
læg.

- Vi skal væk fra, at bruge 
kemiske midler som kan gå i 
grundvandet. Jeg synes, at 
kommunen skal være fore-
gangsmand. Kommunens

handlinger har en signal-
værdi. Det går ikke, at vi op-
fordrer landbruget til at hol-
de igen med pesticiderne, 
når vi selv bruger dem, siger 
Erik Ingerslev.

Han vurderer, at det vil 
kræve en halv ansat mere at 
opretholde det nuværende 
niveau i ukrudtsbekæmpel-
sen uden at bruge pesticider.

- Vi vil godt afsætte de 
midler, som er nødvendige. 
Og hvis kommunen ikke har 
råd, vil jeg hellere have en 
grøn kommune end bruge 
skadelige giftstoffer, siger 
SF’eren.

Begrænset f rbrug  k
Borgmester Ole Lykkegaard 
(V) deler ikke den holdning.

- Den offentlige sektor 
bruger cirka en procent af de 
pesticider, der bliver spredt 
ud. Der er nogen steder, 
hvor det er hensigtsmæssigt 
at bruge sprøjtegift, fordi 
det ellers bliver meget dyre-
re, eller standarden bliver 
lavere. Derfor kan vi godt le-
ve med et begrænset for-
brug. Det er så lidt, at det 
nærmest kun er en princip-
sag, siger borgmesteren, der 
vurderer, at det vil kræve to

mand ekstra at opretholde 
den nuværende standard 
uden brug af sprøjtemidler.

Ifølge Skov- og Natursty-
relsens miljøundersøgelse 
fra 1999 udgør pesticider 
den største trussel mod 
grundvandet.

Pesticider i vandet
Mængden af pesticider i 
vandet er steget kraftigt si-
den 1993, hvor vandværker-
ne begyndte at analysere for 
sprøjtegifte, og alene i 1998 
blev  5 vandboringer lukket 
på grund af pesticiderne.

KL har indgået en frivillig 
aftale med den tidligere re-
gering, om at kommunerne 
skal ophøre med at bruge 
pesticider senest med ud-
gangen af   00 .

Spørgsmålet er, om den 
aftale kommer til at stå ved 
magt med den nye regering.

- Hvis der fortsat skal være 
en aftale, så respekterer vi 
det selvfølgelig, konstaterer 
borgmesteren.

Byrådet tager stilling til 
sagen på byrådsmødet i af-
ten.
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Flere elever   klasserne
s i i i i s -

PUNKT:
Hed debat 
om hensyn 
til dårlig 
økonomi ve-
jer tungere 
end hensyn 
til skolerne

"Jeg føler, jeg
sidder i en helt
anden verden"

 orgmester
Ole Lykkegaard
Andersen (V)

A  Martin Frandsen______
martin. randsen@nordjyske.dk

AABYBRO: Venstres flertal 
besluttede på byrådsmødet 
onsdag aften, at folkeskoler-
ne ikke skal have ekstra pen-
ge til flere lærertimer, selv 
om skolerne har fået flere 
elever end forudsagt. Det 
betyder i praksis, at der skal 
være flere elever i de enkelte 
klasser, når det ny skoleår 
begynder til august.

Venstres ni byrådsmed-
lemmer mener, at der med 
baggrund i regnskab  001, 
som gav et underskud på 
17,3 millioner kroner heraf 
4,8 på driften, ikke er råd til 
at give den tillægsbevilling, 
som kan udløse flere lærerti-
mer.

Derimod var Socialdemo-
kratiet, SF og Borgerlisten 
enige om, at hensynet til ele-
verne og undervisningen ve-
jer tungere end økonomien 
og krævede derfor, at der 
blev givet en ekstra bevil-
ling.

Skolerne får i det ny skole-
år i august 64 flere elever, 
end der var forudsagt og sat 
penge af til i budget   00 . De 
fem folkeskoler vil tælle ialt 
1.431 elever, og såfremt ti-

metallet skal holdes uændret 
per elev, vil det kræve en til-
lægsbevilling på 1,5 millio-
ner kroner.

- Det kan vi ikke. Vi er 
nødt til at holde budget 
 00 . Når vi ser på vores 
regnskab for  001 og på ud-
sigterne fremover, vil det 
være halsløs gerning at give 
tillægsbevillinger i år, sagde 
borgmester Ole Lykkegaard 
Andersen (V).

Men Eva Rytter (S) pegede 
på, at der er tale om en så 
stor gruppe ekstra børn, at 
skolerne ikke kan tage or-
dentligt imod dem uden og-
så at få en ekstra sum penge.

- 1 forvejen måtte skolerne 
jo gennem en besparelse i 
budget  00 . Vi kan måske 
finde pengene til tillægs-
bevillingen ved at prioritere 
anderledes, sagde hun.

Tidligere besparelser
I budget  00  vedtog Ven-
stre nemlig, at blandt andre 
skolerne skulle spare  ,   
procent på driften samt én 
million kroner på kontoen 
til lærerlønninger, igen ved 
at der kom flere elever i sko-
lerne, uden at det udløste 
flere timer til lærerne.

Besparelsen på lønninger-

ne stemte SF også for.
- Det er en meget stor 

overraskelseTor os, at der nu 
er 64 ekstra elever. I budget 
 00  var vi med til at stem-
me for, at der blev skåret i ti-
metallet, men vi kan ikke 
blive ved med at skære. Der 
er en smertegrænse, hvor 
går Venstres, spurgte Erik 
Ingerslev (SF).

- På et tidspunkt flyder 
bægeret over, og det er ikke 
bare et spørgsmål om at væ-
re økonomisk ansvarlig. Det 
handler også om at være an-
svarlig overfor den under-
visning, som eleverne får, 
sagde han.

Vand ud af ørerne
Debatten hensatte Ole Lyk-
kegaard Andersen til valg-
kampen.

- 1 hælder vand ud af ører-
ne, når I siger, vi skal give 
flere penge. Vores regnskab 
 001 viser, at vores drifts-
udgifter har haft en real-
vækst, som er syv procent 
højere end den tilladte vækst 
på 1,5. Og 80 procent af vo-
res driftsudgifter går til sko-
ler, ældreområdet og til bør- 
neinstitutoner. Hvor er det, 
I vil tage pengene fra, som I 
vil bruge til skolerne?

A l i  Z  i ■ ‘f -  Z e m  2

SAGT OM SKOLERNE
I I  Vi er nødt til at være stær-
ke og ikke bare gøre, som vi 
plejer. Med vores regnskab  or 
2001 er det nødvendighedens 
lov, at vi ikke giver tillægs-
bevilling. Heldigvis er vi i den 
situation, at vi ikke har udsul-
tede skoler. Vi bruger idag 
2.500 kroner mere per elev 
om året end amtsgennemsnit-
tet, sagde Karlo Jensen (V)

II  For mig er et godt skole-
væsen meget vigtigt. Der er 
andre ting, som jeg prioriterer 
lavere, og man har skåret ned 
på skolerne i nu  lere år. Sam-

tidig er der kommet en ny  ol-
keskolelov, og en ny overens-
komst med lærerne er på vej, 
sagde Grethe Dragsbæk (Å).

■I Vi har begået en  ejl,  ordi 
vi ikke har styr på elevtallet. 
Det skal vi rette op på, og det 
kan vi kun gøre ved at give en 
tillægsbevilling, sagde Inge 
Pedersen (S).

■  Det er vigtigt  or os, at vi 
 orsøger at beholde det gode 
niveau, vi har, sagde Erik In-
gerslev (SF).

- Jeg føler, jeg sidder i en 
helt anden verden. Vi har en 
vækst, som vi slet ikke kan fi-
nansiere, og så sidder der 
nogle byrådsmedlemmer og 
tror, at her stadig er glade 
dage og vil give en tillægs-
bevilling. Jeg fatter det ikke. 
Jeg kan ikke se, hvor vi skal 
få pengene fra, tordnede 
borgmesteren.

Han oplyste, at Venstre 
har en smertegrænse, men at 
den ikke er nået endnu.

- At der kommer flere ele-
ver betyder, at den faktor, 
man regner med, daler fra 
1,5 til 1,35, sagde borgme-
steren.

Erik Ingerslev pegede på, 
at der udover væksten i 
kommunens økonomi, sam-
tidig bør ses på væksten i an-
tallet af børn i den skoleplig-
tige alder.

- Og den er i Aabybro stør-
re end i andre kommuner, 
sagde han.

Debatten sluttede med, at 
Venstres ni medlemmer 
stemte for at fastholde den i 
budget  00  fastsatte time- 
og budgetramme for skoler-
ne, og det øvrige byråds otte 
medlemmer stemte imod og 
ville have en tillægsbevilling.

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk
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Ja til pesticider  g k ntraktstyring
MÆLKEBØ  ER: Kommunen må bruge 70 liter pesticider om året, siger flertal
Af Martin Frandsen______
martin. randsen@nordjyske.dk

AABYBRO: Det var ikke sel-
ve kontraktstyringen inden 
for de kommunale grønne 
områder, men brugen af pe-
sticider eller ej, der fik ord 
med på vejen, da et enigt by-
råd onsdag aften bakkede op 
om at indføre kontraktsty-
ringen. Desuden sagde et 
flertal bestående af Venstres 
ni byrådsmedlemmer samt 
Socialdemokratiets Karl 
Schrøder ja til brug af pesti-
cider.

Dog er der tale om et min-
dre forbrug på 70 liter.

- Vi går ind for kontrakt-
styringen og intentionerne 
bag, men i beskrivelsen af 
gartnerafdelings opgaver er 
der stadig områder, hvor 
man har fastholdt brug af 
pesticider. Det vil vi have

fjernet, sagde Erik Ingerslev 
(SF) og pegede på hensynet 
til grundvandet og faren for 
giftstoffernes nedsivning.

I stedet for brug af pestici-
der forslog han tre forskel-
lige løsninger. Enten får om-
rådet tilført flere penge, så 
opgaverne kan løses uden 
brug af gift, eller man finder 
andre måder at ordne tinge-
ne på. Den tredje mulighed 
er at sænke kvalitetsniveauet 
og tillade flere mælkebøtter 
og brændenælder.

- Vi appelerer i alle andre 
sammenhænge til private 
om ikke at benytte pestici-
der. Derfor er det også vig-
tigt, at kommunen går foran 
og viser et godt eksempel, 
sagde Erik Ingerslev.

Men Karl Schrøder (S) var 
uenig og gik imod ikke alene 
SF og Borgerlisten, men og-
så mod sine partifæller.

- Jeg er imod, at vi her og 
nu forbyder brugen af pesti-
cider, da vi så vil få proble-
mer på nogle af vores anlæg, 
sagde han.

- Vi har i dag så megen styr 
på brugen og kan dosere så 
nøjagtigt, at pesticider ikke 
vil skade grundvandet som i 
gamle dage. I følge eksper-
terne kan vi i dag bruge så 
små og nøjagtige mængder 
pesticider, at planterne vil 
opsamle det hele, sagde Karl 
Schrøder.

Desuden ser han en fare i, 
at private vil købe pesticider 
og bruge det i alt for store 
mængder for at holde det 
ukrudt væk, som kommunen 
ellers ville holde nede med 
den rette dosering.

- Så længe private kan kø-
be pesticider som en almin-
delige købmandsvare, skal 
kommunen også bruge det,

sagde Karl Schrøder.

Middelst rt landbrug
Han fik støtte af borgmeste-
ren, som ikke kunne se, 
hvordan fodboldbanerne el-
lers kan holdes i ordentligt 
stand.

- Og vi bruger jo næsten 
ingenting. Der er tale om 70 
liter, og det er mindre end 
forbruget i et middelstort 
landbrug, sagde Ole Lykke-
gaard Andersen (V).

Erik Ingerslev anførte, at 
hver eneste dråbe gift øger 
riskoen for forurening af 
grundvandet.

- Det kan godt være, at 
man kan opfinde nye gift-
stoffer. Problemet er bare, at 
der går mange år, før man 
kan se, om det siver ned til 
grundvandet, selv om man 
har troet, at det ikke vil gøre 
det, sagde han.

Borgerlistens Grethe 
Dragsbæk og Eva Rytter (S) 
understregede, at kommu-
nen bør gå forrest og ikke 
benytte giften.

- Det var en aftale mellem 
kommunerne og den tidlige-
re miljøminister, Svend Au- 
ken (S), at kommunerne 
skulle være giftfri i år. Og 
den aftale synes vi, at vi skal 
følge, sagde Eva Rytter.

Ole Lykkegaard Andersen 
oplyste, at endnu havde den 
nye regerings miljøminister, 
Hans Christian Schmidt, ik-
ke meldt ud, om han vil føre 
Svend Aukens aftale videre 
eller ej.

- Sker det, vil vi selvfølge-
lig rette os efter det, sagde 
borgmesteren.

Karl Schrøder (S) gik im d
sine partifæller i sagen  m
brug af pesticider

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk


Ja til forskud e
skole-valg
A   Martin Frandsen______

1 martin. randsen@nordjyske.dk

NØRHALNE: Et flertal i 
byrådet har sagt god for, at 
bestyrelsen for Nørhalne 
Skole holder forskudte valg, 
og det er nu op til Undervis-
ningsministeriet at afgøre, 
om der fremover skal vælges 
medlemmer til bestyrelsen 
hvert andet år.

SF’s to byrådsmedlemmer 
er imod. De frygter, forskud-
te valg vil gå ud over demo-
kratiet og vil gerne først af-
vente erfaringerne fra de 
forskudte valg, som Gjøl 
Skole tidligere har indført.

- Vi tvivler på, at valg hvert 
andet år vil øge interessen 
for at stille op til skolebesty-
relsen. Hver gang der er valg 
til en bestyrelse, foregår der 
et politisk valg, og det sker 
der også ved valg til skole-
bestyrelsen. Derfor vil for-
skudte valg gøre det sværere 
for de små lister at være 
med, og det vil øge polarise-
ringen, begrundede Erik In- 
gerslev SF-modstanden.

- Desuden var der ved det 
seneste valg til skolebesty-
relsen i Nørhalne opstillet 
tre lister, så interessen er al-
lerede til stede, og vi vil ger-
ne afvente de erfaringer, 
man gør sig på Gjøl Skole, 
sagde han.

Borgmester Ole Lykkega- 
ard Andersen (V) mener, det 
er fornuftigt, at en skole 
med syv klassetrin oftere 
holder valg, da det giver fle-
re forældre mulighed for at 
stille op.

- Mange forældre skal må-
ske først et år ind i skolefor-
løbet, før de har lyst til at 
stille op. Og med valg hvert 
4. år risikerer mange for-
ældre, at deres børn er gået 
ud af skolen igen, inden 
valgperioden er forbi, sagde 
han.

Partifællen Finn Kornum 
pegede på, at anmodningen 
er kommet fra skolen.

- Det er skolen, som har 
søgt om forskudte valg og 
må derfor have taget stilling 
til de forskellige forbehold. 
Det er ikke noget, vi skal 
blande os i, sagde han.

Ole B. Leegaard (V) me-
ner forskudte valg vil sikre 
en god blanding af både nye 
og erfarne medlemmer.

Nu skal Undervisnings-
ministeriet afgøre om Nør-
halne Skole må indføre valg 
hvert andet år af henholds-
vis tre eller fire af bestyrel-
sens syv medlemmer, og om 
det må ske allerede i indevæ-
rende periode. Dog vil det 
ikke ændre ved, at forældre-
ne vælges for fire år.

p i
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Nyt renseanlæg s 
LOKALPLAN: Det nye renseanlæg på Gjøl komm

Penge til
socialt
arbejde
AABYBRO: Den nystiftede 
Internationale Venskabsfor-
ening i Aabybro blev topsco-
rer, da socialudvalget beslut-
tede, hvem der skulle have 
del i de såkaldte paragraf 
115-midler til frivilligt soci-
alt arbejde.

I alt 37.000 kroner skulle 
deles ud for andet halvår af 
 00 , og de 6.000 kroner gik 
til venskabsforeningen. 
Ordblindeklubben fik 3.800 
kroner og blandt de forenin-
ger, der fik støtte, var det 
den eneste, som ikke fik dét 
den havde søgt, nemlig 3.807 
kroner.

“Tirsdagsklubben”, Røde 
Kors, Handicapgruppen i 
Fristrup Rideklub, Ældresa-
gen og Aabybro efterløns- 
og pensionistklub fik alle til-
delt 3.000 kroner, mens Råd-
givningen for spiseforstyr-
relser, SPS Nordjylland og 
Landsforeningen til støtte 
for spædbørnsdød fik 1.000 
kroner hver.

De resterende knap 9.000 
kroner har socialudvalget 
reserveret, til de har fået en 
snak med Ældre- og Handi-
caprådet om et projekt med 
en EDB-café, oplyser med-
lem af socialudvalget Lars 
Hasager (F).

Blandt de fem foreninger 
som ikke fik støtte, var Egns-
samlingen og Flyvestatio-
nens pensionistklub, hvis 
ansøgninger faldt uden for 
puljens rammer.

A  Kenneth Lynghøj______
kenneth.lynghoej@nordjyske.dk

AABYBRO: Det kommer til 
at ligge der. På Gjøl helt ned 
til Limfjorden. Det nye ren-
seanlæg.

Det er der ingen tvivl om, 
efter at byrådet i går frigav 
seks millioner kroner til 
byggeriet. Det er entrepre-
nøren Purac/NCC, som har 
vundet licitationen til at op-
føre det nye renseanlæg på 
samme sted som det gamle.

Samtidig vedtog byrådet 
en ny lokalplan for området,

Af Kenneth Lynghøj______
kenneth.lynghøjd>nordjyske.dk

AABYBRO: Under byrådets 
drøftelse af det nye rense-
anlæg på Gjøl gjorde Erik 
Ingerslev (F) opmærksom 
på, at det er blevet næsten li-
ge så dyrt som den løsning 
med en spildevandsledning 
til Aabybro, som et flertal i 
byrådet forkastede sidste år 
til fordel for rensnings-

uden

som gør det muligt at gen-
nemføre Purac/NCC’s pro-
jekt på trods af indsigelser 
fra tyve Gjølborgere.

Borgerne på Gjøl er util-
fredse med at lokalplanen 
tilllader en tærrenregulering 
på to meter, et trådhegn på 
mindst to meter, fem meter 
bred beplantning, lysmaster 
på op til fem meter og en 
byggehøjde på op til syv me-
ter.

Den vedtagne lokalplanen 
indeholder dog en enkelt 
ændring, som tager hensyn 
til borgernes bekymring,

anlægget.
Udgifterne til et nyt rens-

ningsanlæg blev dengang 
anslået til 3,5 millioner kro-
ner, som i mellemtiden er 
vokset til næsten syv millio-
ner kroner med projekte-
ringsudgifter.

Dermed mener SF’eren at 
spildevandsledningen, der 
alene ville koste 9 millioner 
kroner, ville have været en 
bedre løsning.

ved at præcisere at beplant-
ningsbæltet kan placeres 
tættere op af bygningerne 
for at sløre dem, og at der ik-
ke må opføres hegn, lys-
master eller bygninger 
udenfor beplantningsbæltet.

Samtidig slåes det fast i 
kommuneplantillægget at 
anlægget skal ligge så tæt op 
af Vestre Jydevej som mu-
ligt, således at udsigten 
bedst muligt bevares.

- Vi har i lokalplanen re-
serveret et areal vest for ren-
seanlægget, som vi ikke har 
brug for i byggeriet. Dermed

- Den er i hvert fald ikke så 
økonomisk uansvarlig, som 
vi dengang fik skudt i skoe-
ne, siger Erik Ingerslev.

Den forkastede løsning 
indeholdt også andre ele-
menter, blandt andet lys-
lederkabel og vandrør, og 
det samlede projekt beløb 
sig derfor til næsten femten 
millioner kroner.

Samtidig gjorde Erik In-
gerslev opmærksom på, at

SF'er: Renseanlæg lig

mailto:kenneth.lynghoej@nordjyske.dk
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Aabvbro

;al tage hensyn t l uds gt
er til at ligge helt op af Vestre Jydevej i nord-sydgående retning

tilgodeser vi indsigelserne. 
Renseanlægget kommer 
netop til at ligge i forlængel-
se af vejen i syd-nordgående 
retning, og byggehøjden bli-
ver lavere. Beplantningen er 
kun et dække for bygninger-
ne. Vi har derfor ikke fundet 
det nødvendigt at afholde et 
møde med borgerne, i dét 
hele projektet ender med 
forhold som er acceptable, 
sagde formand for teknisk 
udvalg Jørgen Krogsgaard 
(V).

Også Inger Margrethe 
Dragsbæk (A) og Eva Rytter

(A) udtrykte tilfredshed med 
lokalplanen og udførelsen af 
renseanlægget.

Erik Ingerslev (F) kaldte 
det for den bedst mulige løs-
ning, når der nu skal laves et 
renseanlæg på Gjøl.

Claus Rom har stået for 
indsigelserne mod lokalpla-
nen på vegne af tyve Gjøl- 
boere. Han er umiddelbart 
godt tilfreds med den løs-
ning, som byrådet nu har 
vedtaget.

- Det lyder i mine ører 
som om, at renseanlægget 
bliver pakket godt ind. Rent

beliggendhedsmæssigt var 
det dét, vi helst ville, at det 
kom så langt over mod vejen 
som muligt. Men vores be-
kymring går også på lugtge-
nerne. Vi håber, at slambas-
sinet ikke sender en frisk bri-
se af slam ind over beboel-
sen, siger Claus Rom, som 
har forståelse for, at skidtet 
skål renses et sted.

Til gengæld har han ikke 
meget forståelse for kom-
munens håndtering af sa-
gen.

- Det er utroligt, at man er 
så langt fra hinanden i en lil-

le kommune. Det tager nok 
cirka ti minutter at køre fra 
Aabybro til Gjøl. Jeg ville 
gerne have givet en kop kaf-
fe til Teknisk Udvalg, så vi 
kunne have snakket om det. 
Men vi har ikke hørt noget 
som helst fra kommunen, 
forklarer Claus Rom, som 
opfordrer til, at politikerne 
en anden gang orienterer 
borgerne bedre, og tager 
dem med på råd undervejs i 
beslutningsprocessen.

i så dyrt s m trykledning
driftsudgifterne til spilde-
vandsledningen er på cirka
 00.000 kroner årligt mod
400.000 kroner for rens-
ningsanlægget, der samtidig 
har kortere levetid.

Borgmester Ole Lykkega- 
ard (V) gav svar på tiltale.

- Jeg har aldrig syntes, at 
det var fornuftigt at lægge 11 
kilometer kloakrør og drik-
kevandsrør ved siden af hin-
anden, med mindre man vil

udrydde befolkningen på 
Gjøl. Ingen ved, hvad så 
langt og kompliceret projekt 
var kommet til at koste. Her 
får vi en fornuftig løsning til 
rensning af spildevandet på 
Gjøl til seks millioner kro-
ner, sagde borgmesteren.

Ifølge Erik Ingerslev kun-
ne der have være sparet pen-
ge ved at lægge lyslederkabel 
og vandrør sammen med 
spildevandsledningen.

Men Jørn Krogsgaard (V) 
gjorde opmærksom på at det 
ikke er sikkert, at der er be-
hov for en vandledning til 
Gjøl.

Borgerne i Gjøl er til gen-
gæld blevet lovet et lysleder-
kabel, når der er tilstrække-
lig opbakning til det.

- Hvem ved, om ikke tiden 
løber fra et lyslederkabel. 
Hvis vi skulle have lavet det 
hele, ville det koste 14 mil-

lioner, men nu kan vi altså 
nøjes med syv, sagde Jørn 
Krogsgaard.

Løsningen med rens-
ningsanlægget blev sidste år 
vedtaget i byrådet mod soci-
aldemokratiet og SF’s vilje.

IDAG
■I 7-17 Ca é Kringlen: Inga 
Skjelmose Nissen udstiller. 
9 -1 7 .3 0  Frisørhuset. Pan-



Uen ge om aftale om pest c der
BRUD?: Landmænd må bruge gift på jord forpagtet af kommunen
A   Martin Frandsen______
martin. randsen@nordjyske.dk

AABYBRO: De  0 land-
mænd, som har forpagtet 
jord af Aabybro Kommune, 
slipper for at overholde den 
pesticidaftale, som Kommu-
nernes Landsforening og 
tidligere miljøminister 
Svned Aulcuen (S) har indgå-
et.

Et flertal i teknisk udvalg 
.ndstiller nemlig til byrådet, 
at landmændene stadig må 
Droge pesticider på de area- 
er, de har lejet af kommu-

nen. Flertallet består af Ven-
stres Jørn Krogsgaard, Finn 
Kornum, Annemie Pedersen 
og Jytte Hedelund samt Karl 
Schrøder (S). Imod er Erik 
Ingerslev (SF) og Carl Laur-
sen (S).

KL og Svend Auken indgik 
for år tilbage en aftale om, at 
landets kommuner senest 1. 
januar  003 ikke længere 
bruger pesticider på kom-
munal jord, herunder også 
landbrugsjord.

Aabybro Kommune har 
bortforpaget til  0 land-
mænd, men deres overens-

komster indeholder intet 
om brug af pesticider eller 
ej.

- Det er klart, at kommu-
nen ikke skal bruge pestici-
der på sportspladser eller i 
byzonen. Men når det gæl-
der landbrugsarealer, så skal 
landmændene have mulig-
hed for at dyrke også kom-
munens jord efter landbru-
gets regler, siger Jørn Krogs-
gaard, formand for teknisk 
udvalg.

- Vi forholder os til kom-
munens landbrugsarealer 
som til de øvrige landbrugs-

arealer, siger han.
Da det er en aftale og ikke 

en lov, som KL og Svend Au-
ken har indgået, er der intet 
ulovligt i flertallets hold-
ning.

- Men vi fastholder, at al 
kommunal jord skal være 
pesticidfri. Vi kan ikke først 
indgå en sådan aftale og så 
bagefter ikke være med til at 
effektuere den, mener Erik 
Ingerslev (SF).

- Heller ikke vores nye 
miljøminister, Venstres 
Hans Christian Schmidt, 
har sendt signaler om, at

kommunalt udlejet land-
brugsjord skal gå fri. Han 
har kun talt om dispensa-
tion, når det gælder be- 
keæmpelse af bjørneklo, si-
ger Erik Ingerslev.

Han mener, at de berørte 
landmænd i flere år har væ-
ret klar over, at denne aftale 
træder i kraft fra årsskiftet 
og har derfor haft masser af 
tid til at forberede sig til det. 
Desuden ser Erik Ingerslev 
ikke de store problemer i at 
undlade at bruge pesticider 
på landbrugsarealer udlejet 
afkommunen.

- Der findes jo mange øko-
logiske landbrug, som ikke 
benytter pesticider, påpeger 
han.

Mindretallet mener, det 
skal præciseres, at de kom-
munale arealer skal dyrkes 
uden pesticider.

- Og så må vi lave et tillæg 
til overenskomsterne med 
landmændene om det. Øn-
sker de ikke at overholde til-
læget, kan de opsige deres 
aftale om forpagtning med 
kommunen. Så må vi prøve 
at leje det ud til anden side, 
siger Erik Ingerslev.

•  Aabybr  K mmu-
ne har f rpaqtet j rd
ud til 20  landmænd.

Det samlede areal
er på cirka 60 hek-
tar.
•  K mmunen sam-
lede indtægt på f r-
pagtningen er cirka
125.000 kr ner  m
året.

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk


Biblioteker skal 
arbejde sammen
A   Martin Frandsen______
martin. randsen@nordjyske.dk

AABYBRO: Hvis der skal 
ændres på biblioteks-struk-
turen i Aabybro Kommune, 
skal skolebibliotekerne og 
biblioteks-filialerne arbejde 
sammen og dele lokaler, si-
ger byrådsmedlem Erik In- 
gerslev, SF.

Baggrunden er debatten, 
om biblioteket har ressour-
cer til fortsat at have filialer i 
Biersted, Birkelse, Nørhalne 

i og på Gjøl. I bibliotekets 
virksomhedsplan foreslåes 
det, at filialerne lukkes, og 
ressourcerne bruges på at 
styrke hovedbiblioteket.

Det er Erik Ingerslev 
! imod. Han mener, skolebib-

liotekerne og filialerne skal 
arbejde sammen og dele lo-
kaler på skolen: - På skoler-
ne er der mediateker, som 

i giver den adgang til pc og in-

ternet, der kræves af et mo-
derne bibliotek. Der er ikke 
andre løsninger end et sam-
arbejde mellem disse to bib-
lioteks-typer for at bevare 
denne kulturaktivitet i også 
lokalsamfundene.

Det vil give kommunen en 
besparelse i lokaleudgifter.

- Jeg er klar over, det kan 
blive en svær hurdle, fordi 
de to personalegrupper si-
ger, de ikke har sammenfald 
i deres arbejde, men det må 
kunne lade sig gøre at arbej-
de sammen, siger han.

Loven giver alene mulig-
hed for, at de to biblioteker 
må dele lokaler - ikke mate-
rialer eller personale.

- Det må den ny regering, 
som ønsker at fjerne alle bu-
reaukratiske forhindringer, 
lave om på, siger Erik In-
gerslev, og dermed falder 
SF’s forslag i tråd med Soci-
aldemokratiets.

Erik Ingersiev mener, sk le-  g f lkebibli teker skal arbejde sammen, så der f rtsat er bibli teker med kulturtilbud i de
små l kalsamfund, s m her hv r Hans Jørgen Berntsen læser eventyr f r børnene på Vedsted Bibli tek. fo o: jens mor en
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SF imod dy e e børnepa ning
Ft Lad  ffentlige vej e blive private fællesvej e

A f M a r t i   Frandsen
marti .fra dse @ ordjyske.dk

AABYBRO: - SF er l dret 
im  d at sætte f rældrebeta-
lingen f r børnepasningen i 
vejret. D er er ikke grund til 
at belaste børnefamilierne 
mere end højst nødvendigt, 
siger Erik Ingerslev, SF.

B rgmester Ole Lykkega- 
ard Andersen (V) inddrager 
nemlig muligheden af at 
sætte brugerbetalingen i vej-
ret, når p litikerne sidst i 
denne m åned skal begynde 
på f rhandlingerne  m 
k mmunens budget 2003. 
Der skal findes 8,6 mi . kr.

f r at bevare det nuværende 
service-niveau.

- D et behøver ikke være 
børnefamilierne, s m skal 
betale f r det, hvis vi ikke 
kan få enderne til at nå sam-
men. F  r år tilbage  m dan-
nede vi fritids rdningerne, 
hv r brugerbetalingen højst 
m å være 20 pr cent, til 
SFO’er. SF f rudså den 
gang, a t taksterne så ville sti-
ge, f rdi der ikke er en øvre 
grænse f r brugerbetaling i 
SFO’er. D et blev afvist, men 
i dag er vi tæ t på den d bbel-
te takst, siger han.

SF mener, den bedste m å-
de at øge k mmunens ind-

tægter på, er at lade skat  g 
grundskyld stige.

- N år nu Venstre ikke vil 
være med til det, så kan vi li-
ges m k m m uner på Sjæl-
land spare på udgifterne ved 
at nedpri ritere veje  g ga-
delys til at blive private ga-
delys  g private fællesveje i 
blandt andet villakvarterer. 
D et vil betyde, at beb erne 
 g brugerne selv skal betale 
f r vedligeh ldelsen. D et er 
ikke p pulært, m en det vil 
ram m e bredere end lige bør-
nefamilierne, siger han.

Desuden vil han have u n -
dersøgt,  m  der ligger et par 
mi . kr.  g venter på k m -

m unen ude i fremtiden.
- N år vi lægger budget 

sker det ud fra, at v res ud-
skrivningsgrundlag f r skat-
ten svarer til K  mmunernes 
Landsf renings gennem -
snitsal. M en de senere par år 
har vi ligget højere. Derf r 
kan vi vente en efterregule-
ring på t  til tre  mi . kr. til 
k m m unen  m et par år. 
D et samme er sket i efter-
reguleringen af ejend ms-
værdiskatten fra år 2000, 
hv r vi i år har fået 1,5 mi . 
kr., f rdi v res indtægt den-
gang blev sat f r lavt, siger 
Erik Ingerslev.

- Vi kan ligeså g dt få de

"SF er lo ret
imo  at sætte
foræl rebetaling
for børnepas-
ning i vejret."
E ik Inge slev, SF

penge nu, i stedet f r at ven-
te et par år. D et er j  nu, vi 
har brug f r dem, siger han.

F rældre betaler nu 31 
pr cent svarende tål 1.3 78 kr. 
 m  m åneden f r a t få passet 
deres barn  i børnehaven. 
L ven tillader en takst på 33 
pr cent,  g f røgelsen ville 
give k m m unen en ekstra 
indtægt på én mi . kr. årligt. 
I SFO’en er brugerbetalin-
gen 34 pr cent svarende til 
925 kr. i SFO-I  g 625 kr. i 
SFO-n.

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk
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Carsten Hansen (til venstre) og Poul Z inck er ve  a t gøre spring-forhin ringerne højere. Men Fristrup Ri eklub vil også
gerne have mi ler t il a t kunne bygge anlæg og forhin ringer om til brug i også an re i rætsgrene. a r k v i f t  t  : b e n t e p  d e r

Ny chance  or leg i terrænet
STØTTE; Byrådet sender sag til ny behandling i F lke plysningsudvalget
Af Martin Frandsen
marti .fra dse @ ordjyske.dk

AABYBRO: Fristnip Ride-
klub får måske alligevel 
k mmunal støtte til planer-
ne  m at tilbyde terrængå-
ende leg f r børn, unge  g 
v ksne i f rm af udf rdrin-
ger, s m kan bruges til flere 
idrætsgrene  g f rm er f r 
m  ti n. Byrådet besluttede 
nemlig  nsdag aften, at F l-
ke plysningsudvalget skal se 
på ansøgningen igen.

I første  mgang blev ride-
klubbens ansøgning afvist 
efter stemmelighed i F lke-
 plysningsudvalget, s m 
 venikøbet havde afbud fra 
et medlem under behandlin-

gen af sagen. D et vil k ste
450.000 kr. at  pføre baner-
ne, m en der var ikke flertal i 
udvalget f r at yde tilskud på
25.000 kr. fra fem pr cents 
puljen.

D en afgørelse ankede ri-
deklubben til byrådet, s m 
m åtte sende Finn K rnum 
(V), Karl  Jensen (V), Inge 
Pedersen (S), Lars C. Larsen 
(S)  g Lars Hasager (SF) 
uden f r døren, da de med 
sæde  gså i F lke plys-
ningsudvalgetvar inhabile.

- D et er første gang, byrå-
det har m åttet behandle en 
klage  ver en afgørelse fra 
F lke plysningsudvalget. Vi 
har givet udvalget en øk -
n misk ramme, s m det selv

kan disp nere  ver. D erf r 
er det uheldigt, hvis vi dan-
ner en præcedens f r, at man 
bare kan klage til byrådet, 
hvis m an er utilfreds med en 
afgørelse i udvalget. D et vil 
tage luft ud af udvalget, hvis 
byrådet træffer en anden af-
gørelse. Desuden kan udval-
get i mellemtiden have brugt 
sit budget. D et er nemlig t  
m åneder siden, at det afviste 
ansøgningen, sagde b rg-
m ester Ole Lykkegaard An-
dersen (V).

Blåt stempel
H an anbefalede derf r, at 
sagen blev sendt tilbage i 
F lke plysningsudvalget, 
uden at byrådet t g stilling

til sagen,  g det fik  pbak-
ning fra Eva Rytter (S)  g 
Erik Ingerslev (SF).

- M en Fristrup Rideklub 
skal ud at søge penge h s 
f nde,  g der ligger en st r 
signalværdi i, at k mmunen 
giver støtte. D et er s m at gi-
ve pr jektet det blå stempel. 
Og jeg ved, at der i fem pr -
cents puljen er m idler til at 
give i hvertfald de 25.000 kr., 
s m udvalget tidligere har 
diskuteret, sagde Erik In-
gerslev.

- Derf r vil jeg anbefale, 
at F lke plysningsudvalget 
behandler sagen igen  g 
træffer en beslutning, der er 
til gavn f r hele k mmunen, 
sagde han.

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk


Pesticider delte vandene
¥§¥ S Æ1 Land ænd  å stadig bruge gift på jord lejet af ko  unen
Af Martin Frandsen
marti .fra dse @ ordjyske.dk

AABYBRO: De landmænd, 
s m har lejet landbrugsj rd 
af Aabybr  K mmune, kan 
f rtsat benytte pesticider på 
de lejede arealer. D et beslut-
tede Venstres flertal i byrå-
det  nsdag aften efter en 
længere debat.

Venstre argumenterede 
f r, at landm anden har be-
greb  m at bruge pesticider, 
 g samtidig er det en næ r-
mest um uligt situati n, at 
han må bruge pesticider på 
sin egen j rd, men ikke på 
den lejede.

På den anden side h ldt 
S cialdem kratiet, uden 
Karl Schrøder der havde 
meldt afbud, samt SF  g 
B rgerlistens G rethe Drags-

bæk fast i, a t aftalen mellem 
K mmunernes Landsf r-
ening  g regeringen  m gift-
frie k m m uner fra årsskiftet 
skal  verh ldes,  gså når det 
gælder k mmunens udleje-
de j rd.

- Den k mmunale j rd 
ved instituti ner  g sp rts-
pladser skal være giftfri, men 
ikke den j rd, s m land-
mændene har lejet af k m-
munen, sagde Jørn  Kr gs- 
gaard (V).

Derim  d m ener Carl 
Laursen (S), at j rden stadig 
er k mmunens ansvar, uan-
set  m  den er udlejet eller ej.

- Og en aftale er en aftale. 
N år regeringen  g KL har 
indgået en aftale  m pestici-
der, skal den  verh ldes. El-
lers føler vi  s heller ikke 
bundet af KL  g den nye re-

gerings aftale  m, at k m -
m uneskatten ikke må stige, 
sagde han.

Erik Ingerslev (SF) tilføje-
de, at  gså den ny b rgerlige 
regering går ind f r aftalen 
 m giftfrie k mmuner.

- M an kan sagtens dyrke 
landbrugsj rd uden pestici-
der. D et gør øk l giske 
landmænd. Desuden har 
landmændene med lejet j rd 
haft en længere peri de til at 
indrette sig på, at det ville 
blive sådan, sagde han.

Aage T ftegaard (V) pege-
de på, at det ikke kan lade sig 
gøre, da øk l giske land-
mænd indgår fem årige afta-
ler  m øk l gi, mens k m -
m unen med k rtere varsel 
kan inddrage j rden, hvis 
den får brug f r den.

B rgmester Ole Lykkega-

ard Andersen (V) understre-
gede, at k m m unen vil  ver-
h lde alle aftaler mellem KL 
 g regeringen.

- Hvis vi skal regulere i 
v res aftale  m udlej-
ning af landbrugsj rd, 
vil det ske til en lavere 
pris,  g vi vil miste en ind-
tægt. Så skal der skæres et 
andet sted under de k m -
m ende budgetf rhandlin-
ger, sagde b rgmesteren.

Erik Ingerslev pegede på, 
at k m m unen heller ikke ta -
ger indtægter fra j rdsalg 
med i budgetf rhandlinger-
ne, men at SF er klar til at 
betale f r, at k mmunens 
j rd bliver pesticidfri.

Aage T ftegaard under-
stregede, at D anm ark har 
verdens strengeste l vkrav 
til brug af pesticider,  g at

•  Aabybro Kommu-
ne har lejet

lan brugs-
jor  u  til 20
lan mæn .

1» Arealet er i
alt 60  hektar.

•  Kommunens in -
tægt er i alt
125.000 kr. årligt.

landmændene er veluddan-
net i brugen af pesticiderne, 
der  gså er dyre at købe.

M en Erik Ingerslev svare-
de, at hver gang der findes et 
nyt pesticid, s m fagf lkene 
m ener ikke er skadelig, så vi-
ser det sig efter en årrække, 
at det alligevel f rurener 
grundvandet.

Jørn  Kr gsgaard anførte, 
at der er mange klager  ver 
k mmunal j rd nær byerne, 
s m bare ligger brak.

Carl Laursen understre-
gede, k m m unen skal gå 
f ran med et g dt eksempel 
 g sige nej til pesticider  gså 
på landbrugsj rd, s m lejes 
ud.

Opposition er klar til fo handling
Af Martin Frandsen 
marti .fra dse @ ordjyske.dk

AABYBRO: Opp siti nen i 
Aabybr  Byråd, bestående af 
S cialdem kraterne, SF  g 
B rgerlisten i Aabybr , er 
klar til at f rhandle  m bud-
get 2003 med Venstre, s m 
alene har det abs lutte fler-
tal i byrådet med ni ud af 17

stemmer.
- Vi er selvfølgelig klar til 

at finde frem til besparelser 
 g klar til a t f rhandle, siger 
Eva Rytter, S cialdem kra-
ternes gruppef rmand.

Nye forslag
SF er  gså f rhandlingsvillig 
 g l ver f rnyelse i f rslage-
ne til, hv rdan k mmunens

øk n mi kan bedres.
- Vi f reslår, at vi prøver at 

se på mulighederne på en 
anden måde, end den van-
lige. Vi vil prøve at tænke nyt 
 g ikke trække på de tradi-
ti nelle heste igen i år, sagde 
Erik Ingerslev (SF).

- E t flertal i bef lkningen 
har sagt, at skatten nu skal 
h ldes i r , m en samtidig

f rventer samme flertal, at 
de kan beh lde det samme 
serviceniveau,  g f lk vil ik-
ke acceptere at besparelser 
går ud  ver dem. D et hæ n-
ger ikke sammen, sagde Erik 
Ingerslev.

B rgerlistens G rethe 
Dragsbæk ville vide,  m  der 
allerede nu, inden budgettet 
er f rhandlet på plads, er af-

stukket ram m er f r bespa-
relserne næste år,  g hv r de 
skal have virkning.

D et afviste b rgm ester 
Ole Lykkeg'aard Andersen 
(V), mens Erik Ingerslev un-
derstregede, at i givet fald er 
det urim eligt  g f rkert.

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk
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Ki kens
økonomi
i vækst
AABYBRO: Byrådet g d-
kendte  nsdag aften øk -
n miudvalgets f rventning 
 m, at m enighedsrådene  g 
pr vstiudvalget i 2004 sætter 
kirkeskatten ned.

Samtidig blev det  plyst, 
at kirkeskatten næste år er 
uændret 1,08 pr cent.

B rgmester Ole Lykkega- 
ard Andersen (V)  plyste, at 
baggrunden f r  pf rdrin-
gen til de kirkelige myndig-
heder er, at de har haft en 
vækst i budgettet på syv pr -
cent.

Tidligere har pr vst Ole 
Rysgaard Madsen i N O R D -
JYSKE f rklaret væksten 
med  mk stninger i f rbin-
delse med præsteskift  g  p-
førelse af s gnegårde i N ør- 
halne  g på Gjøl. Samtidig 
 plyste han, at menigheds-
rådene på grund af nybygge-
rierne har  ptaget langfri-
stede lån, hv rf r udgifterne 
ikke kan ventes at falde i 
fremtiden.

M en Erik Ingerslev (SF) 
fandt en disharm ni i dette i 
f rh ld til tidligere udtalel-
ser fra pr vstiudvalget.

- Da pr vstiudvalget f r t  
til tre år siden begrundede, 
at kirkeskatten skulle sættes 
 p, var det med argumenter 
 m, at de f rudså udgifter til 
net p præsteskiftene. Det 
harm  nerer ikke med pr v-
stiudvalgets nye  plysninger 
 m, a t de har m åttet  ptage 
lån. D erf r håber vi f rtsat, 
der er mulighed f r at sætte 
kirkeskatten ned, sagde Erik 
Ingerslev.

¡V 2 ^ "
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blande  sig
AABYBRO: Revisi nsselska-
bet af 1962 har ingen an-
mærkninger efter gennem -
gangen af Aabybr  K m m u-
nes regnskab f r 2001. Og

Revisi nen knytter nemlig 
en k m m entar til k m m u-
nens øk n miske situati n, 
 g det e r faldet en del af by-
rådet f r brystet, da de m e-
ner, der er tale  m p litisk 
indblanding fra revis rernes 
side.

Revisi nen skriver:
“D et er v res klare  pfat-

telse, at k mmunen frem-
 ver bør sikre, at der er et 
øk n misk spillerum skabt 
ved rimelige  verskud på 
den  rdinære drift. D a skat-
tepr centen f rmentlig ikke 
kan hæves, vil det i de frem-
tidige budgetter være nød-
vendigt at dæmpe stignin-
gen i driftsudgifterne  g sik-
re dette ved en tæ t styring  g 
 pfølgning.”

D et fik Erik Ingerslev (SF) 
til a t knytte en k m m entar 
til revisi nen.

- D et er  p til byrådet  g 
ikke revisi nen at bestem -
me,  m skatten skal sættes 
 p, f rbrugerafgifterne f r-
højes, eller  m der skal spa-
res på driften. D et er  s, der 
skal træffe beslutningerne, 
 g vi ved g dt, hvad vi har 
med at gøre, sagde han.

Eva Rytter (S) undrede sig 
 gså  ver f rmuleringen, 
mens partifællen Carl Laur-
sen var indstillet pa at give 
revisi nen en næse.

- D ette er en utr lig ind-
blanding i v res suveræne 
arbejde s m p litikere, sag-
de han.

Karl  Jensen (V) var mere 
r lig.

- Sandheden er ilde hørt, 
 g det drejer dette sig  m, 
sagde han.

D et fik Carl Laursen til at 
påpege, at så m åtte revisi -
nens kritik  gså rettes m  d 
Venstre.

- Venstre har altid haft 
flertal i byrådet til a t gen-
nemføre de rette ting. D er-
f r må revisi nens k m-
m entar være ris til Venstre, 
sagde han.

Derim  d  pfattede b rg-
mester Ole Lykkegaard An-
dersen (V) revisi nens k m -
m entar s m e t venligt skul-
derklap.

tf 6 2 s -

Enige
om
at
spa e
AABYBRO: Selv  m der ikke 
bliver tale  m  et bred t f rlig, 
er Venstre, S cialdem kra-
tiet, SF  g B rgerlisten eni-
ge  m en lang række af de 
besparelser, s m skal gen-
nemføres på k mmunens 
drift næste år.
D et er bl.a.:

•  Pensi nister må vinke 
farvel til den gratis kørsel til 
aktivitetscentre eller gen-
 ptræning.

Frem ver skal de betale 
en pris svarende til en bus-
billet.

D et giver k m m unen år-
ligt 288.000kr.

•  F rældre skal ikke 
længere sendes på amtets 
døginstitui n, når det skal 
vurderes,  m  de er egnede til 
a t være f rældre. U ndersø-
gelserne skal udføres k m-
m unalt  g i hjemmene.

Besparelse 244.000 kr. SF’s 
besparelse er 160.000 kr.

•  D en k mmunale be- 
kæftigelsesafdeling på Indu-
strivej 3 skal sammen med 
J bf rmidlingsenhed Jam -
m erbugten stå f r arbejds-
prøvning  g bekæftigelse af 
f lk på k ntanthjælp eller 
sygedagpenge i stedet f r 
Reva Aalb rg. Effektivise-
ring  g styring af udgifter til 
støtte-k ntaktpers ner in-
denf r s cialpsykiatri. Dia-
l g med plejehjem  m  res-
s urcer skal øges.

Samlet rammebesparelse
900.000 kr.

© Tidlig spr gstimulering 
af flygtningebørn. Udgift
120.000 kr.

<• Bufferpulje på 300.000 
kr. til regulering mellem 
skønnet  g faktiske elevtal i 
sk lerne b rtfalder.

•  Frisk ler skal betale f r 
k mmunal buskørsel. Be-
sparelse 100.000 kr.

Derud ver er Venstre, S -
cialdem kratiet  g B rgerli-
sten enige  m at:

•  M aden til k mmunens 
ældre bliver dyrere. En 
døgnp rti n med seks mål-
tider stiger fra 86 til 89 kr -
ner, mens e t h vedmåltid 
stiger med én kr ne.

Arlig ekstra indtægt på
122.000 kr.

•  Musiksk len skal spare 
eller øge taksterne f r
200.000 kr.

•  Skæres i ress urcer til 
Velk mstcenter Jam m er-
bugten  g turistk nt ret. 
Besparelse 250.000 kr.
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Pri  for børnepasning skiller byrådet ^
ENEGANG: Venstre ste  er selv budgettet hje   ed besparelser for fe   io. kr.
A f Martin Frandsen
marti .fra dse @ ordjyske.dk

AABYBRO: D et bliver alene 
Venstres ni byrådsmedlem-
mer, s m kan stemme f r 
hele budget 2003 i Aabybr  
K mmune. D et står klart ef-
ter f rhandlingerne mandag 
aften, hv r en f rhøjelse af 
f rældrenes betaling f r at 
få passet børn blev den st p-
kl ds, s m ikke kunne ryd-
des ad vejen.

- D et ærgrer mig, at vi ikke 
kan indgå et bred t f rlig. 
D et burde kunne lade sig gø-

re, f rdi der er tale  m be-
sparelser, s m ram m er bredt 
 g i en størrelses rden, s m 
alle burde have f rståelse 
f r, siger b rgm ester Ole 
Lykkegaard Andersen (V).

Og de øvrige partier giver 
b rgm esteren re t i, at det er 
få, men væsentlige ting, der 
f rhindrer et bredt f rlig.

Sam m enbruddet i f r-
handlingerne betyder, at 
Venstre må benytte sit fler-
tal til at f rfremme partiets 
ændringsf rslag til at være 
k mmunens budget f r 
2003, når byrådet tager stil-

ling til budgetf rslagene på 
byrådsm ødet  nsdag 9.  k-
t ber.

U d  ver besparelser f r
4.932.000 kr ner på k m-
munens drift betyder det 
uæ ndret skattepr cent på 21 
 g grundskyld på 12 pr m il-
le næste år, mens anlægs-
budgettet er på 15,3 mi . kr.

I basisbudgettet viste 
k mmunens drift et under-
skud på 3,7 mi . kr. næste år, 
men Venstre havde sat sig 
f r a t finde større besparel-
ser f r at sikre en p sitiv 
drift  g undgå yderligere

gældsætning.
Samtidig indeh lder Ven-

stres ændringsf rslag ingen 
ændringer af hverken sk le-
eller bibli teks-struktur, 
hv rf r bibli teksfillialerne 
indtil videre er fredet.

Venstre alene
D et er Venstres f rhøjelse af 
f rældrenes betaling f r at 
få passet børn i børnehaver 
 g dagpleje f r i alt én m il-
li n kr ner årligt sam t en 
f rhøjelse i SFO’erne på
2 50.000 kr., s m hverken S -
cialdem kratiet, B rgerli-

sten eller SF kan acceptere.
- D er er tale  m en særskat 

f r f rældre, s m vi ikke kan 
gå med til, m ener Eva Ryt-
ter, gruppef rm and f r S -
cialdem  kratiet  g falder i 
tråd med SF’s Erik Ingerslev.

- Venstres f rslag er tradi-
ti nel tænkning. M an m e-
ner, at børnefam ilierne har 
råd til at betale f r, at man 
kan fasth lde det øvrige ser-
viceniveau, siger Erik In-
gerslev.

Heller ikke G rethe Drags-
bæk fra B rgerlisten i Aaby-
br  kan acceptere Venstres

f rslag.
- D er er h ldt idem øder 

m ed indbudte b rgere  g 
byråd, hv r vi var enige  m, 
at k m m unen frem ver skal 
satse på at være en g d b -
sætningsk mmune. D et 
stem m er ikke  verens med, 
at børnepasningen bliver 
dyrere, eller at børnene  g 
f rældrene skal bære byr-
derne alene, siger G rethe 
Dragsbæk.

- Selvfølgelig er det nød-
vendigt at spare, m en byr-
derne bør f rdeles på flere, 
siger hun.

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk


Dyrere pa ning kan fo sva es Å)& Ji s -Q ' ZcfZ)^
A f Martin Frandsen
marti .fra dse @ ordjyske.dk

AABYBRO: Fra det nye år 
bliver det 208 kr. dyrere per 
måned at få passet sit barn i 
dagpleje, 159 kr. dyrere i 
børnehave, 75 kr. i SFOI.

D et er k nsekvensen af, at 
Venstre med sit budgetf r-
slag fra næste år udskriver en 
ekstra regning på i alt 1,25 
mi . kr. til f rældre f r at få 
passet børn. Derud ver vil 
partiet skære 900.000 kr. in -
denf r arbejdsmarkeds-
 m rådet  g  rdningen med 
støttepers ner til s cialpsy-
kiatri, liges m f lkesk lerne 
årligt skal spare én mi . kr.

- Vi har en g d kvalitet i 
børnepasningen. Selv  m 
taksterne stiger, vil vi stadig 
være billige i f rh ld til an-
dre n rdjyske k mmuner, 
siger b rgm ester Ole Lykke-

gaard Andersen (V).
I børnehaverne stiger f r-

ældrebetalingen 
fra 31 til l vmaksi- u m
mum 33 pr cent af 
k mmunens ud-
gifter. I SFO’erne 
stiger taksten fra 
34 til 36 pr cent.
H er er der ingen 
begrænsning 
på f rældre-
betalingens 
størrelse.

Takstf rhøjel-
serne vil S cialde-
m kratiet, SF  g 
B rgerlisten ikke 
være med til,  g 
Eva Rytter (S) kal-
der det en særskat.

- D et udtryk kan 
jeg ikke genkende.
D et er brugerbetaling, siger 
Ole Lykkegaard Andersen.

(D'

•  Me  Venstres
bu get 2003 er tak-
sterne for kommu-
nal pasning me  nu-
væren e pris i pa-

rantes:
•  Dagpleje:
2.214 kr.
(2.006).

#  Børnehave:
1.537 (1.378).

•  SFO 1:1.000
(925).
•  SFO II: 675 (625)
Samt 700 (650) for
klippekort.
Der betales for 11
m r. pasning om
året.

D et har altid været så- res børn.

dan, at m an betaler f r at få 
sine børn passet. K mmu- 
********* nen betaler stadig 
 ̂ 66 pr cent af ud-

gifterne,  g det er 
 plagt, at vi ikke 
kan være meget 
billigere end andre 
k mmuner, siger 
han  g tilføjer, at 
Venstre er nået 
frem til generelle 
spiselige besparel-
ser  g takststignin-
ger.

Samtidig vil par-
tiet øge det k m -
munale tilskud til 
private pasnings-
 rdninger f r 0-3 
årige fra 30.000 kr. 
til 35.000 kr.  m  
året per barn. Og 

der skal gives tilskud til f r-
ældre, s m selv vil passe de-

- Den private pasning er 
stadig billigere end den  f-
fentlige. Og vi f rventer ik-
ke, k m m unen får en udgift, 
når vi giver tilskud til, a t f lk 
selv passer deres børn. Det 
gives kun til f lk, s m ikke 
får  verførselsindk mst, si-
ger han.

Med i budgetf rslaget er 
 gså, at den k mmunale ad-
m inistrati n skal spare 
700.000 kr.

- D et svarer til t  til tre 
stillinger. M en der vil ikke 
ske fyringer. Pengene skal 
findes ved  mr keringer, 
naturlig afgang  g undlade 
at genbesætte stillinger, si-
ger b rgmesteren.

I følge Venstre skal f lke-
sk lerne årligt spare én mi . 
kr. på ress rcer til special-
undervisning, ledelse  g ti-
metildeling. Næste år  pnå-
es der alene en besparelse på

Det bliver  yrere a t få passet børn i  e kommunale
instituioner, som her i Thomasmin eparkens Børnehave i
Aabybro. f  t  : m a r t i n d a m g Ar d

400.000 kr. da der ikke er ta -
le  m et fuldt sk leår.

- F lkesk lerne skal i dag 
være mere rummelige, der-
f r skal vi se på special-
undervisningen, hv r vi idag 
bruger 11 mi . kr. D et er på

dette  rmåde, h vedparten 
af besparelsen ligger, siger 
Ole Lykkegaard Andersen.

Derud ver er Venstre eni-
ge med de øvrige partier  m 
andre besparelser. Se andet 
sted på siden.

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk


Ny måde at gø e tingene på
SF: Offentlige veje skal være private, skatten sænkes  g grundskylden f rhøjes
A f Martin Frandsen
marti .fra dse @ ordjyske.dk

AABYBRO: - Vi f reslår be-
sparelser, s m ikke er v res 
k p te. M en den b rgerlige 
regering har indført skatte-
st p,  g Venstre har flertal i 
Aabybr  K mmune. Skal vi 
have brugerbetaling vil vi 
gennemføre det andre ste-
der  g sprede det ud på an-
dre, så det ikke altid ram m er 
børnefamilierne, siger Erik 
Ingerslev (SF)  m  partiets 
f rslag til budget 2003.

I alt har SF fundet bespa-
relser f r 4,4 mi . kr. i år 
2003  g 5,1 mi . kr i  ver-

slagsårene.
Indenf r teknisk f rvalt-

ning vil SF spare mere end 
én mi . kr. Offentlige veje  g 
gadelys skal  vergå til at bli-
ve privat fælleseje.

- D et gælder m indre be-
færdede veje i byerne. En 
blind vej s m Bellisvej i Aa-
bybr , hv r jeg selv b r, kan 
udm ærket gå fra at være  f-
fentlig til at være privat vej, 
siger Erik Ingerslev.

D et betyder, at de private 
ejere selv skal stå f r sneryd-
ning  g vedligeh ld.

- M en i 22 af de 25 år, jeg 
har b et på Bellisvej, er der 
ikke sket n gen vedligeh l-

delse, så det er ikke n get, 
der sker hver dag, siger han.

- På denne måde spredes 
brugerbetalingen til at ram -
me alle  g ikke alene en 
gruppe, s m børnefam ilier-
ne, siger han.

Æ ndringen af vejenes  g 
gadelysets status  g ejerf r-
h ld vil spare k mm unen 
f r 910.000 kr. årligt.

Lavere skat
Partiet vil  gså  mlægge 
skatten. Grundskylden skal 
øges  g skatten sænkes.

- Ved at sænke pers nskat-
ten k m m er vi under græn-
sen, så vi slipper f r at være

med til at finansiere det skrå 
skattel ft. D et vil give en år-
lig besparelse på 135.000 kr., 
siger han.

Sammen med en f rhøjel-
se af grundskylden fra 12 til 
24 pr mille  g en sænkning 
af pers nskatten fra 21 til 
20,4 pr cent vil det give 
k m m unen en ekstfa ind-
tægt på 455.000 kr.

- En lavere pers nskat vil 
 gså k mme de laveste ind-
tægter mest til g de. E t 
m  dargum ent kunne være, 
at pensi nister rammes 
hård t af højere grundskyld. 
M en de får  gså lavere skat 
 g må indefryse net p  deres

ejend msskat i huset, indtil 
det bliver s lgt, siger han.

SF vil  gså evt. sammen 
med andre k m m uner  p-
rette et  ph ldssted f r un-
ge, s m skal anbringes uden-
f r hjemmet. D et vil give en 
besparelse på 200.000 kr.  m 
året.

- E t fællesk mmunalt sted 
vil være billigere end at be-
nytte private  ph ldssteder, 
f rklarer Erik Ingerslev.

Skærer i turisme
Partiet f reslår  gså reduk-
ti n i ress urcerne til Vel- 
k m stcenter Jam m erbug- 
ten, Erhvervsk nt ret  g

k m m unens inf rm ati ns-
medarbejder.

- D er kan skæres i bem an-
dingen på Velk mstcenter 
Jam m erbugten, Erhvervs-
k nt rets arbejds pgaver 
kan indskrænkes,  g vi kan 
finde en anden  g billigere 
løsning, end at have en k m -
munal inf rm ati nsm ed-
arbejder ansat, siger Erik In-
gerslev.

SF mener, at k m m unen 
årligt kan spare en halv mi . 
kr., svarende til g dt én stil-
ling, ved at samle flere af dis-
se funkti ner på færre per-
s ner.

SiD er sku  et over a vikling
IDEOLOGI: Erik Nielsen undrer sig over at S og SF ikke bakker op o  offentlig sektor
A f Martin Frandsen
marti .fra dse @ ordjyske.dk

AABYBRO: F rm anden f r 
SiD i Aabybr , Erik Nielsen, 
f rudser, at den k mmunale 
entreprenør-afdeling bliver 
lukket, såfremt vedligeh l-
delsen af de k mmunale veje 
bliver udbudt til e t privat fir-
ma.

Dermed falder han i tråd 
med udtalelserne fra entre-
prenørafdelingens tillids-
mand, Jørgen Olss n, s m i

NORDJYSKE søndag f r-
udser en lukning af afdelin-
gen indenf r de k mmende 
par år, såfremt vedligeh l-
delsen privatiseres.

- Jeg har m ødt SiD-med- 
lemmer fra entreprenør-
afdelingen, s m frygter f r 
deres arbejde  g undrer sig 
 ver, hvad der er galt med 
dem. G ør de ikke deres ar-
bejde g dt n k? Eller hv r-
f r vil man sende deres  p-
gaver i udbud, spørger Erik 
Nielsen.

H an undrer sig  ver, at  g-
så SF  g S cialdem kratiet i 
bemærkningerne til budget 
2003 har skrevet under på, at 
byrådet næste år skal have et 
 plæg  m k nsekvenserne 
ved at sende arbejdet i funk- 
ti nsudbud på en k ntarkt i 
12 til 15 år.

- F r et par år siden skulle 
k mmunens grønne afde-
lings arbejde i udbud. I den 
f rbindelse sagde SF  g S -
cialdem kratiet, at den  f-
fentlige sekt r er g d n k.

Derf r er det skuffende, at 
de samme partier nu  et par 
år efter er med til at afvikle 
den  ffentlige sekt r, siger 
Erik Nielsen.

- 1 stedet bør de bakke  p 
 m den  ffentlige sekt r  g 
give afdelingen en chance 
f r at vise, hvad den kan. D et 
gj rde m an med den grønne 
afdeling, s m bød på sit eget 
arbejde, fik det  g nu har ud-
ført arbejdet på glimrende 
vis i e t par år, siger Erik N iel-
sen.

H an efterlyser større 
åbenhed  g m ere dial g, in-
den beslutningerne træffes.

- Og så bør m an spørge, 
 m  der i det hele taget er n  -
get galt med den k m m una-
le entreprenørafdeling. Så-
frem t hele vej-vedligeh l-
delsen k m m er i udbud, skal 
der  gså ske en virks m-
heds verdragelse. D et bety-
der, at det bliver de samme 
mennesker, s m udførte ar-
bejdet i  ffentlig regi, der 
 gså k m m er til at gøre det

f r den private arbejdsgiver, 
siger Erik Nielsen.

- Og ved et udbud mister 
m an en del sidegevinster. 
M ed den k mmunale entre-
prenørafdeling k mmer den 
cykel, s m ligger  g r der i 
rabatten, det rette sted hen. 
D et sker ikke med et privat 
firma, m ener Erik Nielsen.

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk
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SF betænkelig ved privat vedligeholdelse
Villig til 
at diskutere 
muligheder 
f r bedre 
veje til 
samme pris

A f Martin Frandsen
marti .fra dse @ ordjyske.dk

AABYBRO:- D er er ikke 
truffet n gle beslutninger 
 m, vedligh ldelsen af k m-
munens veje skal i privat ud-
bud eller ej.

- Vi har bedt  m at få et 
 plæg  m det, så vi kan vur-
dere øk n mien i det. Og vi 
er nødt til at være parat til at 
diskutere denne slags 
spørgsmål i stedet f r at af-
vise dem på f rhånd, siger 
Erik Ingerslev (SF).

H an afviser SiD-f rmand

Erik Nielsens udtalelser i 
NORDJYSKE mandag  m, 
a t SF ikke bakker  p  m den 
 ffentlige sekt r.

Baggrunden er, at alle par-
tier i byrådet i bemærknin-
gerne til budget 2003 er ble-
vet enige  m en række punk-
ter, s m skal undersøges 
nærm ere det k mmende år. 
H erunder muligheden f r at 
sende vedligeh ldelsen af 
k mmunens veje, s m nu f -
retages af den k mmunale 
entreprenørafdeling, i privat 
udbud på en k ntrakt løben-
de i 12 -15 år.

- Vi er  gså betænkelige 
ved det,  g vi ved g dt, at vi 
sætter k mmunale arbejds-
pladser på spil, hvis vi sender 
 pgaven i udbud, siger Erik 
Ingerslev.

En anden af SF’s betænke-
ligheder er, at k m m unen i 
givet fald vil binde sig  ver 
en lang årrække.

- Hvis vi indgår en k n-
trakt, s m løber  p til 15 år, 
så har vi bundet v res ud-
giftsniveau,  g dermed ind-
går dette  mråde ikke i bud-
getf rhandlingerne, f rkla-
rer Erik Ingerslev.

H an understreger, at den 
k mmunale entreprenør-
afdeling udfører vedligeh l-
delsen g dt, inden f r de 
øk n miske rammer, s m 
p litikerne har udstukket.

- M en ved at få en anden 
 rdning på  m rådet kan vi 
måske få hævet standarden 
på v res veje, s m i øjeblik-
ket er elendige. I stedet f r at 
blive ved med at spare på 
budgetterne til vejvedlige-
h ldelsen kan vi måske få 
hævet standarden ved at 
sende arbejdet i udbud, uden 
a t vi skal bruge flere penge

Hv r er S cialistisk F lkepartis visi ner henne?
E B
A f Byrådsmedlem Ole 
Birk Leeqaard (V ) ,
Thomasmindepa ken 23,
Aabyb o:

BUDGET: At Lars Jac bsen 
Hasager, SF, i NORDJYSKE 
lørdag 28. septem ber ikke 
 verh vedet har n get p si-
tivt at sige  m Venstres bud-
getf rslag  verrasker mig 
ikke. Samtidig vil jeg d g li-
ge  plyse, at vi i Venstre, ik-
ke “udviser en fuldstændig

ligegyldighed  verf r bør-
nefamiliernes øk n m i”, 
s m Lars Jac bsen Hasager 
mener. Jeg havde  gså helst 
set, at vi kunne undgå takst-
stigninger, besparelse på f l-
kesk len  g ikke mindst m u-
siksk len - jeg kunne des-
værre heller ikke bidrage 
med bedre  g mere realisti-
ske  g realiserbare besparel-
ser til budget 2003.

D g vil jeg f rtsat bidrage 
til, at vi p litisk skal blive 
bedre til at sætte n gle 
“langsigtede”  g  ver rdne-
de mål, hv raf de fleste skal

 g bør være med en tidsh ri-
s nt på mere end ét år.

I Venstre er vi desuden  g-
så  ptaget af ansvaret f r 
k mmunens øk n mi - vi 
kan  g vil ikke flygte fra vir-
keligheden.

Og en besparelse på Aaby-
br  K mmunes driftsudgif-
ter er nødvendig, f r at  p-
reth lde nødvendig  g 
fremtidig handlefrihed.

D et er måske her Lars Ja -
c bsen Hasager  g SF udvi-
ser arr gance  g ligegyldig-
hed... igen.

Det, der i Lars Jac bsen

Hasagers læserbrev  ver-
rasker mig mest, er, at Lars 
Jac bsen Hasager  verh ve-
det ikke f rtæller hv r “fan-
tasifuldt  g visi nært” SF’s 
eget budget f rslag er. H v r-
f r  plyser Lars Jac bsen 
Hasager ikkem hvilke alter-
nativer SF har  pstillet ? SF 
ønsker flere penge f r at 
undgå takststigninger, flere 
penge til instituti nerne, 
flere penge til sk len... 
Hv rdan vil SF finansiere 
dette ?

Vil SF ikke være deres eget 
budget bekendt?

på det, siger Erik Ingerslev.
-D et sker ved, at k mmu-

nen betaler en gennem snit-
lig pris hvert år, men får ud-
ført m ere arbejde, end den 
betaler f r i de første år, si-
ger Erik Ingerslev  m  k m -
m unens mulige interesse, i 
at e t privat firma udfører  p-
gaven.

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk
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V måtte selv hale bud
"LEilåL: Partiet beskyldes for at satse på de traditionelle heste og lade
A f Martin Frandsen
marti .fra dse @ ordjyske.dk

AABYBRO: Venstre stemte 
 nsdag aften k mmunens 
budget 2003 i hus efter en 
hed debat  m  ffentlig k n-
tra privat børnepasning, 
s m blev det stridspunkt, 
der f rhindrede et bredt f r-

Venstre kunne nemlig ikke 
finde gehør h s  pp siti -
nen  m  at lade taksterne f r 
pasning i børnehaver  g 
dagpleje stige med én mi . 
kr. årligt samt f r 250.000 kr. 
i SFO’er. Partiet blev af B r-
gerlisten, S cialdem kratiet 
 g SF angrebet f r lade bør-
nefamilierne betale f r be-
sparelserne  g f r, a t skatten 
ikke må stige.

K mmunen m angler 3,7 
mi . kr. i at kunne  verføre 
det nuværende serviceni-
veau til  gså næste år  g 
samtidig finansiere det an-
lægsbudget på 15,6 mi . kr., 
s m hele byrådet bakker  p 
 m. M en Venstre har med 
budget 2003 fundet bespa-
relser f r 5,4 mi  kr. f r at 
styrke k mmunekassen til

Borgm ester Ole
Lykkegaar  An ersen (V )

blandt andet uf rudsete ud-
gifter næste år.

Den ekstra besparelse fik 
flere gange den s cialdem -
kratiske gruppef rmand, 
Eva Rytter til a t undre sig 
 ver Venstres takststigning 
på pasning samt nedskærin-
ger i sk lerne.

- Hvad skal det til f r? Det 
er ikke besparelser, der gen-
nemføres f r at få budgettet 
til a t hænge sammen, sagde 
hun.

B rgmester Ole Lykkega-

Erik Ingerslev Larsen (SF) Eva R y tte r (S)

ard Andersen (V) understre-
gede, det er af hensyn til 
k mmunens øk n mi.

- Vi er nødt til at lægge 1,7 
mi . kr. i kassen, f rdi vi kan 
løbe ind i uf rudsete ting 
næste år. D ettet budget læg-
ger  p til en stram  styring af 
øk n mien i 2003, sagde 
b rgmesteren  g glædede 
sig  ver byrådets enighed 
 m det f rh ldsvis st re an-
lægsbudget  g  m nødven-
digheden af a t investere i 
fremtiden.

S cialdem kratiet havde

derim d taget udgangs-
punkt i at spare 3,7 mi . kr. 
f r at få budgettet til at hæn-
ge sammen  g ikke mere.

- K m m unen har en væl-
dig g d øk n mi  g kas-
sebeh ldning. D erf r vil vi 
ikke være med til flere end 
de nødvendige besparelser, 
m en k m m unerne får stadig 
stram m ere rammer,  g  p-
gaven bliver ikke lettere de 
k mmende år, sagde hun.

Erik Ingerslev (SF) sagde, 
at Venstre havde satset på de 
traditi nelle heste  g ladet

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk
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p t i hus
børnefa ilierne betale
børnefamilierne betale.

- D et er pudsigt, a t når vi 
siger skat, så er det a f ind-
k mst  g grundskyld, men 
når det handler  m  børne-
pasning, så hedder det bru-
gerafgift. D et er flertallet, 
der bestemmer, hvad der er 
skat. En m inister har sagt, at 
P-afgifter er en skat, så de 
må ikke sættes  p, sagde 
han.

- Vi vidste, Venstre ikke 
ville være med til at hæ-
ve skatten. Derf r valg-
te vi e t alternativ  g f -
reslår, at f lk selv k m -
m er til at betale f r ved-
ligeh ldelse af veje  g gade-
lys. Vi ved g dt, dette ikke er 
genialt, men sådan undgår 
vi, at børnefamilierne k m-
m er til at betale igen. Dette 
ram m er bredere, sagde han.

- Venstres landsp litikere 
har sagt, at k mm unerne 
bare har ladet skatterne sti-
ge. D et passer ikke. D er er 
sket en  mlægning, hv r 
statsskatten er faldet, mens 
statens bl ktilskud til k m -
m unerne er faldet, sagde 
han.

s

•  Med vedtagel-
sen af budgettet 
blev anlægs-
opgavers i 2003 
også lagt fast. An-
lægsbudgettet er 
15,6 mio. kr. ekskl. 
forsyningsområdet 
på 5,6 mio. kr. Op-
gaverne er:

•  Renovering 
Aabybro Sko-
le, 10 mio. kr. 
•  Kloakren-

overinger, 5,5 
mio. kr.
•  Vedligeholdelse 
af bygninger, 1 mio. 
kr.
is Vejvedligehol-
delse, 1 mio. kr.
•  Energibesparen-
de foranstaltnin-
ger, 500.000 kr.
•  Arbejdsmiljø- 
foranstakltninger,
500.000 kr.
•  Vedligeholdelse 
af broer, 450.000 
kr.
•  IT i folkeskolen
400.000 kr.
•  Vejbelysning,
300.000 kr.
i? Maskiner og ma- 
terial til entrepre-
nørafdelingen,
300.000 kr.
•  Slidlag veje,
105.000 kr.
•  Renovering af 
skolegårde,
100.000 kr.
•  Anlæg grønne 
områder, 100.000 
kr.

Budget i
hovedt æk
AABYBRO: Med vedtagelse 
af budget 2003 skal der spa-
res 4.934.000 kr ner på 
k mmunens drift næste år. 
K mmuneskatten bliver 
uændret 21 pct., grundskyl-
den 12 pr mille  g kirke-
skatten 1,08 pct.. Anlægs-
budgettet er 15,6 mi . kr. 
eksl. f rsynings mrådet. 
D er lægges knapt 1,7 mi . 
kr. i kassen.

Selv  m det ikke er et 
bredt f rlig, er Venstre, S -
cialdem kratiet, SF  g B r-
gerlisten enige  m at:

•  Pensi nister m ister gra-
tis kørsel til aktivitetscentre 
 g gen ptræning. De skal 
betale en pris svarende til en 
busbillet. Besparelse årligt
288.000 kr.

•  K mmunens bekæfti- 
gelsesafdeling på Industrivej
3  g J bf rmidlingsenhed 
Jam m erbugten skal stå f r 
arbejdsprøvning  g bekæfti- 
gelse aff lk  på k ntanthjælp 
eller sygedagpenge i stedet 
f r Reva Aalb rg. Effektivi-
sering  g styring af udgifter 
til støtte-k ntaktpers ner 
indenf r s cialpsykiatri. 
Dial g med plejehjem  m 
ress urcer skal øges. Samlet 
rammebesparelse 900.000 
kr.

•  T idlig spr gstimulering 
af flygtningebørn. Udgift
120.000 kr.

•  Bufferpulje på 300.000 
kr. til regulering mellem 
skønnet  g faktiske elevtal i 
sk lerne b rtfalder.

Derud ver er Venstre, S -
cialdem kratiet  g B rgerli-
sten enige  m at:

•  M aden til k mmunens 
ældre bliver dyrere. En 
døgnp rti n med seks mål-
tider stiger til 89 kr ner, 
mens et h vedmåltid stiger 
med t  kr ner. Årlig ekstra

-41.----- . . - „ g  1 - n  n n n  i —  _______
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Ideologisk  trid om pa ning
WåLS: Nye  uligheder for privat ordning og dyrere offentlig pasning

Som ve
bliver  
a t få pa
i blan t
Thomas
kens Bø
FOTO: MARTIf

A f Martin Frandsen
marti .fra dse @ ordjyske.dk

AABYBRO: De ide l giske 
h ldninger var pudset af, da 
byrådet  nsdag aften kæm-
pede på  rd  m vilkårene f r 
at få passet børn i k m m u-
nen, da Venstre vedt g bud-
get 2003.

I det blå hjørne sad Ven-
stre alene, men alligevel 
med flertallet, mens m  d-
standerne, SF, S cialdem -
kratiet  g B rgerlisten i Aa- 
bybr  var placeret i det røde 
hjørne.

D et faldt de tre  partier f r 
brystet, at Venstre lader f r-
ældrebetalingen f r at få 
passet børn i de  ffentlige 
dagplejer, børnehaver  g 
SFO’er stige med ialt 1,25 
mi . kr. fra næste år  g sam-
tidig fjerner max. grænsen 
på 30.000 kr. f r k m m unalt 
tilskud per barn til private 
pasnings rdninger. Desu-
den skal f rældre, s m selv 
passer deres børn, have 
k m m unalt tilskud. Det 
kræver d g, at f rældrene 
hverken m  dtager løn eller 
 verførselsindk mst. Hv r 
dyrt det bliver f r k m m u-
nen vides ikke.

- M en tager man sit barn 
ud af  ffentlig pasning f r at 
få tilskud til selv at passe det, 
sparer k mm unen penge.

Omvendt bliver det en eks-
tra udgift, hvis der er tale  m 
et barn, s m i f rvejen pas-
ses hjemme, sagde Birger 
Fischer (V).

- Disse tilbud giver bru-
gerne valgfrihed mellem  f-
fentlig  g privat pasning, el-
ler selv passe dem, sagde 
han.

Moderne mennesker
M en Eva Rytter (S) undrede 
sig.

- Hvem skal få glæde af til-
skud til at passe barnet selv. 
Hv rf r skal f lk, s m i f r-
vejen passer deres børn selv, 
have et k m m unalt tilskud? 
Jeg f rstår det ikke. Og når 
de private pasnings rdnin-
ger får øget tilskud udvander 
vi v res  ffentlige instituti -
ner, s m Venstre  venikøbet 
lige har vedtaget skal stige i 
brugerbetaling, sagde grup-
pef rm anden f r S cialde-
m kratiet, s m sammen 
med B rgerlisten gik i den 
anden retning  g f resl g 
f rgæves redukti n i til-
skuddet til den private bør-
nehave, Landsbyhaven.

B rgmester Ole Lykkega- 
ard Andersen hentede be-
grundelse i samfundets ud-
vikling.

- D et m  derne menneske 
vil kunne vælge frit. D et skal 
vi s m k mmune leve  p til,

sagde han.
S cialdem kratiet  g SF 

k nstaterede, at Venstres 
nye pasningsf rslag vil k ste 
ihvertfald 100.000 kr. på 
budget 2003.

- D et er de  ffentlige insti-
tuti ner s m skal betale f r 
private  rdninger, sagde 
Erik Ingerslev (SF) med hen-
visning til, at det bliver dyre-
re a t få passet børn i de  f-
fentlige instituti ner.

Ole Lykkegaard Andersen 
understregede, at Ven-
stre helst havde undgå-
et takst-stigningerne.

- Vi er stadig billige 
sammenlignet med an 
dre k mmuner. Vi må højst 
 pkræve 33 pr cent i f r-
ældrebetaling, m en der er 
st r f rskel på, hv rdan man 
regner sig frem til det beløb, 
s m pr centerne udregnes 
af, sagde b rgmesteren.

Erik Ingerslev pegede på, 
at stigende takster kan sætte 
en pind i hjulet på Aabybr s 
intenti n  m at være et g dt 
sted at b  f r børnefamilier.

-Og det er urimeligt, det 
er børnefamilerne, s m skal 
betale f r, at et flertal i byrå-
det ikke vil have en skatte-
stigning, sagde han.

Eva Rytter kaldte takst-
stigningerne f r særskat på 
børnefamilier.

- Og Venstre kunne have

nr

(S å

Budget 2003 bety-
der en række 
takststigninger. 
Inkl. løn- og pris-
reguleringer er det 
bla. med prisen i år 
i parantes:

BØRN
•  Dagpleje-

plads: 2.214 kr. pr.
mdr. (2.006)

•  Børneha-
veplads: 1.537 
kr. pr. mdr 

(1.378)
•  SFO-1:1.000 

kr. pr. mdr. (925).
•  3-7 kl. pas-

ning: 675 kr. (650).
Æ LDRE
•  Udbringning 

af mad, hovedret 
stiger to kr. og ef-
terret én kr.

•  Fuld kost på 
plejecentre og - 
hjem: 89 kr. pr. 
døgn (84).

fået budgettet til at hænge 
sammen uden disse stignin-
ger, sagde hun.

G rethe Dragsbæk (A) pe-
gede på, dette kan betyde en 
stigning på 300 kr ner  m 
m åneden f r en familie med 
en enlig m  r  g t  børn.

Karl  Jensen (V) under-
stregede, at børnepasningen 
stadig er billig  g har en g d 
kvalitet, liges m der er pas-
ningsmuligheder i alle l kal-
samfund, b rgm esteren til-
føjede, at k mm unen sparer 
penge, når f rældre f re-
trække de private  rdninger.

- D et k ster k mmunen
51.000 kr., a t et barn bliver 
passet i  ffentlig dagpleje, 
mens det k ster 3 5.000 kr., at 
det passes i en privat  rd-
ning, sagde han.

D et fik Carl Laursen (S) til 
at stille spørgsmål ved,  m 
der så er tale  m  samme kva-
litet i pasningen.

- D et her er ren superlibe-
ralistisk Venstre-p litik, 
s m selvfølgelig k mmer i 
starten af en valgperi de, 
sagde han.

Ole Leegaard (V) spurgte, 
hvem der skal vurdere kvali-
teten.

- Hvis f rældrene vælger 
en privat pasning, så tager de 
vel det ansvar, sagde han.

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk
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AABYBRO: Venstre stemte 
 nsdag aften k mmunens 
budget 2003 i hus efter en 
hed debat  m  ffentlig k n-
tra privat børnepasning, 
s m blev det stridspunkt, 
der f rhindrede et bredt f r-
lig-

Venstre kunne nemlig ikke 
finde gehør h s  pp siti -
nen  m at lade taksterne f r 
pasning i børnehaver  g 
dagpleje stige med én mi . 
kr. årligt samt f r 250.000 kr. 
i SFO’er. Partiet blev af B r-
gerlisten, S cialdem kratiet 
 g SF angrebet f r lade bør-
nefamilierne betale f r be-
sparelserne  g f r, a t skatten 
ikke må stige.

K m m unen m angler 3,7 
mi . kr. i at kunne  verføre 
det nuværende serviceni-
veau til  gså næste år  g 
samtidig finansiere det an-
lægsbudget på 15,6 mi . kr., 
s m hele byrådet bakker  p 
 m. M en Venstre har med 
budget 2003 fundet bespa-
relser f r 5,4 mi  kr. f r at 
styrke k mmunekassen til

Borgm ester Ole
Lykkeqaar  An ersen (V )

blandt andet uf rudsete ud-
gifter næste år.

Den ekstra besparelse fik 
flere gange den s cialdem -
kratiske gruppef rmand, 
Eva Rytter til at undre sig 
 ver Venstres takststigning 
på pasning samt nedskærin-
ger i sk lerne.

- Hvad skal det til f r? D et 
er ikke besparelser, der gen-
nemføres f r at få budgettet 
til a t hænge sammen, sagde 
hun.

B rgmester Ole Lykkega-

E r i k  I

ard A 
gede, 
k mr 
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INGSTRUP

Farveplan skal
overholdes
¡1 En restauratør i Ingstrup må ikke 
have blå facade eller skilte.

Teknisk Udvalg har bedt manden 
om at ændre farven, da lokalplanen 
kræver, at den slags holdes i hvid, 
skagensgul, lys- eller mørk teglrød.

Manden havde bedt om dispen-
sation, da en terrasse med grønne 
planter ville få den blå farve til at 
træde i baggrunden, men den op-
fattelse fik altså ikke kommunen til 
at vende det farveblinde øje til.

PIRUP

Ingen
bu p på vej
I I  Der kommer ingen vejbump på

Lol
FARVEL: K

"I ve tægterne
har vi 85 for-
eninger som
støtter, men vi
får kun støtte
fra ti".
Ulla Kla bo g, Radio
HHL

> (P ’ e > ] s A [ p j o u < g > o jq A q e e  n i v w - 3  

ZZ Z9 VZ 86 !X V i 
U 0 9 P Z  86 ¡ 0J313J. 

d n j p u e d  0 6 P 6  ' J 9  e p e B p ø j g  
:  OIJLMVQ3H 

u e s u e r  w i x  : j . s n v N u n o r

aayaij
•eAeij

je epu

u j ø q  \
3 J 3 J Å H

apuapusuus 3»sAraa N

OOO'OSZ asjajudsag 
•j3J iu 5psuin So ira;§nq
-jguiuiBf a ju  jsur jfp^ 
ja  J3DjnOSS3a I S9J3B5JS |J

'•qOOO'OOI 9-redsutqg p
9 J[IA  U 9 } S i p 3 g l O g  § 0  9 U J 9 1

-E-npurapiep s vq OOO'OOZ
JOJ 9UJ9;SJ[BJ ggø -19] [O
9JBds ¡BJ[S U9[OJ[S5[ISnpY ®

•J3[
OOO'OOI 3S]9JBds9g -p s iiq  
-snq jEunium )] j o j  9jBjgq
JSIApp [BJ[S J9[05[SIJj i|i

■T\r AAA-77T T>rf 1^-PinTTT

•J>1 OO TOS 
' j a b u i u p e i  e A u  

b u i u A s j o j p u s A  | |  

•J>1 000'09 ‘J9& 
-uiuiiejsuej j-spøq

•JM OOO'OZ 
'6ej|!jsbæ|ue

fin -ci i! in en sM a  <ik_

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk
mailto:aabybro@nordjyske.dk


S vil spa e lin til by åd f l
Debat om  enge til samarbejde med venskabsbyer

Af Marti  Fra dse ______
martin. randsen nordjyske.dk

AABYBRO:Byrådsmedlem- 
merne bør vise et godt ek-
sem el bg gå ned i løn, når 
Aabybro Kommune er un-
der  res, og der skal s ares 
 å alle andre serviceomår- 
der. D et mener Socialdemo-
kratiet og Borgerlisten i Aa-
bybro, som derfor til budget 
2003 kom med et forslag om 
at s are 50.000 kroner  å ve-
derlag og andre omkost- 
niger til byrådet sam t til 
venskabsbysamarbejdet.

- Vi skal s are hele veje 
rundt, og så skal vi også se  å 
dette område, sagde Eva 
Rytter, gru  eformand for 
Socialdemokratiet, da Ven-
stre benyttede sit flertal til at

stemme budget 2003 i hus.
M en kun Borgerlistens 

G rethe Dragsbæk stemte for 
forslaget.

- N år alle andre skal s are, 
så skal vi også, sagde G rethe 
Dragsbæk.

Lars C. Larsen (S) su  le-
rede, a t det kunne ske ved at 
skære i  olitikernes m øde-
antal.

Borgere på tur
Aabybro har venskabsbyer i 
O  dal i Norge, Kuusanko- 
ski i Finland, Lindesberg i 
Sverige, Altenholz i Tysk-
land og Strelzce Krajenskie i 
Polen, og viceborgmester 
Jørn  Krogsgaard o lyste, at 
der kun er afsat 121.000 kr. 
til venskabsby-samarbejdet 
 å.

Desuden understregede 
han, at  engene ikke kun 
bruges til at sende  olitikere 
afsted.

- Pengene bruges bl.a. til, 
at vores folkedansere kan ta-
ge til vores venskabsbyer. 
D en mulighed fjerner vi ved 
at skære 50.000 lir. i  uljen til 
samarbejdet, sagde Jørn  
Krogsgaard og kaldte forsla-
get  o ulistisk.

- For m in skyld må I gerne 
skære i vederlaget til byrå-
det. D et 2.500 kr.  er m ed-
lem, sagde han.

Erik Ingerslev (SF) under-
stregede vigtigheden af at 
have et venskabsby-sam-
arbejde.

- D et er vigtigt, at vi ikke 
er navlebeskuende, men vi-
ser flaget også uden for lan-

dets grænser, sagde han.
Borgmester Ole Lykkega- 

ard Andersen (V) su  lere-
de.

- D er er masser af kontak-
ter mellem vores borgere og 
borgere i venskabsbyerne. 
D et er utroligt, hvis vi i en 
tid med stigende internatio-
nalisering ikke skal bruge
121.000 kr.  å dette sam-
arbejde, sagde han.

Om byrådsvederlaget sag-
de borgmesteren, a t det er 
cirka 50.000 kr. for et by-
rådsmedlem

.- D et er ikke for m eget i 
forhold til den tid og det en-
gagement, det kræver. I for-
vejen er det svært a t finde 
kandidater til byrådet, sagde

f  )6 ¡2 ~ / 

•  I Aabybr  K m
mune er b rgmes
terlønnen ca
440.000  kr.
•  Viceb rgmester 
Jørn Kr gsgaard får 
ca 98 .000 Kr. samt 
‘6.000 kr. f r hvert 
udvalg, han sidder i.
•  Alm. byrådsmed
lemmer får et årligt 
vederlag på ca
55.000 kr. samt
6.000 kr. per ud
valg.

1 En udvalgsf r
mand får ca 110.000 
kr.  veni.
•  Alle får 11.000 kr. 
i tillæg per barn, de 
har under t i  år.



L ands byhaven
Sociald mokrati t og Borg r
list ns forslag om at r duc r  
d n kommunal  støtt  til d n 
privat  børn hav  Lands
byhav n v d V dst d Friskol  
m d 50 .000  kr. fik  n kom
m  ntar m d på v j n

.- Eft r valg t sagd  Gr th  
Dragsbæk (Å), hun vill  arb j
d  også fo r Landsbylist ns in
t r ss r. Og d n stø tt r båd  
friskol n og c ntralskol n i 
Birk ls . Nu vil Gr th  Drags
bæk skær  i støtt n til Lands
byhav n. Har du ta lt m d d it 
bagland, spurgt  Ann m i  P 
d rs n (V).

Gr th  Dragsbæk svar d , 
at i budg tforhandling r bli
v r d r tag t og giv t og kom
prom is r indgå t.

S arer  å 
skolerne
l i  M d budg t 2003  har V n
str  b slutt t a t spar  årlig t 
én mio. kr. på folk skol rn  in
d nfor tim  tild  ling sp cial
und rvisning og l d ls 

-V i  r ikk  glad  fo r d t, 
m n d t  r nødv ndigt at spa
r . D t  r m uligt v d at gør  
folk skol n m r  rumm lig 
og fly tt  græns rn  i forhold 
til sp cialund rvisning, som vi 
brug r 11 mio. kr. på, bar   n 
smul , sagd  borgm st r Ol  
Lykk gaard And rs n (V).

SF og Sociald mokrati t  r 
 nig  i nogl   l m nt rn .

- M n d t havd  vær t b d
r , hvis V nstr  havd  sagt, 
hvor m g t d  vil spar  på d  
 nk lt  punkt r. Vi kan ikk  
s , hvor m g t d r skal spar s 
i tim  tild ling n, som vi ikk  
vil spar  på, sagd  Erik In- 
g rsl v (SF).

Évå Rytt r (S) m n r, at b 
spar ls rn   r fo r voldsom
m .

Priser 
i musikskole
I I  - Ig n  r d t børn fam ili r
n , som skal b tal , når V n
str  vil spar  200 .000  kr. på 
musikskol n. D t b tyd r, at 
takst rn  forhøj s m d ni 
pct., sagd  Erik Ing rsl v (SF).

Borgm st r n fandt ikk  
nog t alt rnativ.

- Ent n må vi sætt  skatt n 
op,  ll r ramm  ældr  og bør
n famili rn . D r find s ing n 
m ll mv j, og skatt n kan vi 
ikke sætte oo  saade han.

n n b talt am t t for 
d tt .Korps t skal løs  d  ny  
arb jdsopgav r ud n at få 
 kstra tim r, b kræft d  
borgm st r Ol  Lykk gaard 
And rs n (V).

Sociald mokrati t, Borg r
list n og SF vil også gør  op
gav n kommunal, m n sam ti
dig tilfø r  korps t  kstra 25 ti- 
m r.V nstr s forslag b tyd r 
 n b spar ls  på 244.000 kr.

Forslag om 
 rivate veje
■I SF's forslag om, at bl.a. 
blind  villav j , fortov  og ga
d b lysning skal vær  privat , 
og v dlig hold ls n ov rdra
g s til b bo rn  bl v n d
st m t und r budg tforhand
ling rn .

Forslag t vill  giv   n kom
munal b spar ls  på 910.000 
kr.

- Når vi ikk  må sætt  skat
t n op, må vi ford l  b spar l
s rn  br d r   nd bar  lad  
børn fam ili rn  b tal . Og 
vor s forslag b tyd r ikk  d n 
voldsomm  udgift fo r d n  n
k lt  hus j r , sagd  Erik In
g rsl v (SF).

Jørn Krogsgaard (V) fandt 
forslag t ur alistisk.

- Hvis gad lys t skal vær  
privat, skal b bo rn  på all  
v j  hold  s tift nd  g n ral
forsam ling og opr tt   n fo r
 ning, sagd  han.

Erik Ing rsl v havd  fo r
uds t modstand n.

- M n andr  kommun r har 
tag t d tt  skridt, og vor s 
forslag kan fly tt  holdning n 
ov r  n årrækk , sagd  han

Skæreri 
administration
■  H l  byråd t  r  nig  om 
at spar  årlig t 7 00 .000  kr. i 
adm inistration n. Dog var 
V nstr   n  om at vill  spar  
h l  b løb t m d virkning fra 
all r d  2003.

Lars C. Lars n (S) spurgt , 
hvor d r skull  spar s, når 
forvaltning ns oplæg al n  
gav bud på b spar ls r fo r
350 .000  kr. d t først  år.

- Vi har  n billig adm inistra
tion af kom m un n, slog borg
m st r Ol  Lykk gaard An
d rs n (V) fast.

- M n vi skal altid s , om vi 
kan bli v m r   ff ktiv  og 
udnytt  d n mod rn  t kno
logi, sagd  han.

Dyrere at 
være ældre
■  H l  byråd t var  nig  om 
at spar  288 .000  kr. v d at 
fj rn   d n gratis kørs l for 
p nsionist r t il g noptræning 
 ll r aktivit tsc ntr . Fr m
ov r skal d  b tal   n pris 
svar nd  til  n busbill t.

D sud n b slutt d  V n
str , Sociald mokrati t og 
Borg rlist n at forhøj  mad
pris rn .

- D t vil vi ikk  vær  m d til. 
Vi kan ikk  g nn mfør  b gg  
b spar ls r ov rfo r vor s æl
dr , sagd  Erik Ing rsl v (SF).

Indfor dæk-
ningsbidrag
■  H ll r ikk  SFs forslag om 
at indfør  dækningsbidrag for 
at finansi r  m ark dsførin
g n af Aabybro Kommun  
bl v v dtag t.

SF vill  trækk  sit forslag 
om at spar  50 0 .00 0  kr. v d 
at samm nlægg  funktion  r
n  ind nfor udvikling, in fo r
mation og turism .

- 1 st d t kan vi indfør  
dækningsbidrag på én prom il
l  t il mark dsføring. D t vil gi
v   n indtæ gt på 420 .000  kr., 
sagd  Erik Ing rsl v.

Travlt kor s
■  Kommun ns støtt pæ da
gogisk  korps få r m r  trav lt 
fra næst  år. V nstr  har b 
slutt t, at korps t skal ov r
tag  opgav n at vurd r  om ^
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Debat om 
Landsbyhaven
Sociald mokrati t og Borg r
list ns forslag om at r duc r  
d n kommunal  støtt  t il d n 
privat  børn hav  Lands
byhav n v d V dst d Friskol  
m d 50 .000  kr. fik  n kom
m  ntar m d på v j n

Eft r valg t sagd  Gr th  
Dragsbæk (Å), hun vill  arb j
d  også fo r Landsbylist ns in
t r ss r. Og d n stø tt r båd  
friskol n og c ntralskol n i 
Birk ls . Nu vil Gr th  Drags
bæk skær  i støtt n til Lands
byhav n. Har du ta lt m d d it 
bagland, spurgt  Ann m i  P 
d rs n (V).

Gr th  Dragsbæk svar d , 
at i budg tforhandling r b li
v r d r tag t og giv t og kom
prom is r indgå t.

S arer  å 
skolerne
■1 M d budg t 2003 har V n
str  b slutt t at spar  årlig t 
én mio. kr. på folk skol rn  in
d nfor tim  tild  ling sp cial
und rvisning og l d ls 

- Vi  r ikk  glad  fo r d t, 
m n d t  r nødv ndigt at spa
r . D t  r m uligt v d at gør  
folk skol n m r  rumm lig 
og fly tt  græns rn  i forhold 
til sp cialund rvisning, som vi 
brug r 11 mio. kr. på, bar   n 
smul , sagd  borgm st r Ol  
Lykk gaard And rs n (V).

SF og Sociald mokrati t  r 
 nig  i nogl   l m nt rn .

- M n d t havd  vær t b d
r , hvis V nstr  havd  sagt, 
hvor m g t d  vil spar  på d  
 nk lt  punkt r. Vi kan ikk  
s , hvor m g t d r skal spar s 
i tim  tild ling n, som vi ikk  
vil spar  på, sagd  Erik In- 
g rsl v (SF).

Eva Rytt r (S) m n r, at b 
spar ls rn   r fo r voldsom
m .

Priser 
i musikskole
■  - Ig n  r d t børn fam ili r
n , som skal b tal , når V n
str  vil spar  200 .000  kr. på 
musikskol n. D t b tyd r, at
takst rn  forhøj s m d ni

^•foræ ldr   r  gn d  t il a t vær  
forældr . H idtil har kommu
n n b talt am t t for 
d tt .Korps t skal løs  d  ny  
arb jdsopgav r ud n at få 
 kstra tim r, b kræft d  
borgm st r Ol  Lykk gaard 
And rs n (V).

Sociald mokrati t, Borg r
list n og SF vil også gør  op
gav n kommunal, m n sam ti
dig tilfø r  korps t  kstra 25 ti- 
m r.V nstr s forslag b tyd r 
 n b spar ls  på 244.000 kr.

Forslag om 
 rivate veje
11 SF's forslag om, at bl.a. 
blind  villav j , fortov  og ga
d b lysning skal vær  privat , 
og v dlig hold ls n ov rdra
g s til b bo rn  bl v n d
st m t und r budg tforhand
ling rn .

Forslag t vill  giv   n kom
munal b spar ls  på 910.000 
kr.

- Når vi ikk  må sætt  skat
t n op, må vi ford l  b spar l
s rn  br d r   nd bar  lad  
børn fam ili rn  b tal . Og 
vor s forslag b tyd r ikk  d n 
voldsomm  udgift fo r d n  n
k lt  hus j r , sagd  Erik In- 
g rsl v (SF).

Jørn Krogsgaard (V) fandt 
forslag t ur alistisk.

- Hvis gad lys t skal vær  
privat, skal b bo rn  på all  
v j  hold  s tift nd  g n ral
forsamling og opr tt   n fo r
 ning, sagd  han.

Erik Ing rsl v havd  fo r
uds t modstand n.

- M n andr  kommun r har 
tag t d tt  skridt, og vor s 
forslag kan fly tt  holdning n 
ov r  n årrækk , sagd  han

Skæreri 
administration
■  H l  byråd t  r  nig  om 
at spar  å rlig t 700 .000  kr. i 
adm inistration n. Dog var 
V nstr   n  om at vill  spar  
h l  b løb t m d virkning fra 
all r d  2003.

Lars C. Lars n (S) spurgt , 
hvor d r skull  spar s, når 
forvaltn ing ns oplæg al n  
gav bud på b spar ls r for
350 .000  kr. d t først  år.

- Vi har e  billig admi istra-

Dyrere at 
være ældre
■  H l  byråd t var  nig  om 
at spar  288 .000  kr. v d at 
fj rn   d n gratis kørs l for 
p nsionist r til g noptræning 
 ll r aktivit tsc ntr . Fr m
ov r skal d  b tal   n pris 
svar nd  til  n busbill t.

D sud n b slutt d  V n
str , Sociald mokrati t og 
Borg rlist n at forhøj  mad
pris rn .

- D t vil vi ikk  vær  m d til. 
Vi kan ikk  g nn mfør  b gg  
b spar ls r ov rfor vor s æl
dr , sagd  Erik Ing rsl v (SF).

Indfør dæk-
ningsbidrag
III H ll r ikk  SFs forslag om 
at indfør  dækningsbidrag fo r 
at finansi r  m ark dsførin
g n af Aabybro Kommun  
bl v v dtag t.

SF vill  trækk  sit forslag 
om at spar  500 .000  kr. v d 
at samm nlægg  funktion  r
n  ind nfor udvikling, in for
mation og turism .

- 1 st d t kan vi indfør  
dækningsbidrag på én prom il
l  til mark dsføring. D t vil g i
v   n indtæ gt på 420 .000  kr., 
sagd  Erik Ing rsl v.

Travlt kor s
Il Kommun ns støtt pæ da
gogisk  korps få r m r  trav lt 
fra næst  år. V nstr  har b 
slutt t, at korps t skal ov r
tag  opgav n at vurd r  om ^
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Krogsgaard 
i strid 
modvind
AABYBRO: Jørn  Krogs-
gaard (V) kom under den ge-
nerelle debat om budget 
2003 i strid modvind i byrå-
det, da han bekyldte o  osi-
tionen for at komme med 
drilleforslag og benytte by-
rådssalen som en teatersal i 
stedet for a t samarbejde om 
de overordnede  olitiske li-
nier.

- Besidder de små kom -
m uner evnen til at se  å de 
store linier og træffe de store 
beslutninger frem for at 
komme med små drillefor-
slag, sagde han.

Svaret fra Erik Ingerslev 
(SF) var kontant.

- D u nedgør os. D u har al-
drig  røvet a t sidde i o  osi-
tion og vide, a t et flertal er 
imod din holdning. Alligevel 
har o  ositionen  ligt til at 
komme med sine o rigtige 
forslag til bes arelser. Hvis 
vi ikke kom m ed dem, ville vi 
få at vide, a t vi ikke vil tage 
ansvar, sagde SF’eren.

Carl Laursen (S) sagde, at 
o  ositionen arbejder 
m indst lige så seriøst som 
Venstre, og G rethe Drags-
bæk (A) var overrasket over 
Jø rn  Krogsgaard.

- Lad os være uenige, men 
uenige i e t  æ nt s rog, sagde 
hun.

Inge Pedersen (S) kom 
med en o fordring.

-J ø rn  Krogsgaard, du må 
lære at o føre dig ordentligt 
overfor os andre.

Carl Laursen ville vide om 
borgm ester Ole Lykkegaard 
Andersen (V) havde samme 
holdning om  drilleforslag, 
og at o  ositionen brugte 
byrådssalen som en teater-
sal.

- Nej, det m ener jeg ikke, 
og det gør Jø rn  Krogsgaard 
heller ikke, sagde borgm es-
teren.

¿ /// - 

Gammel 
sag om 
stander 
på vej til 
løsning
AABYBRO: D en over to  år 
gamle sag om  Centerfor-
eningens re t til a t o stille et 
fællesskilt ved Østergade ser 
nu  ud til at finde en løsning.

For to  år siden ansøgte de 
forretningsdrivende om  at 
m åtte o stille e t ur, m en et 
kom m unalt nej fik dem  til-
bage i tænkeboksen.

H erfra kom ideen til en 
o tte  m eter høj og to  m eter 
bred  ylon. Teknisk Forvalt-
ning lavede en ko i af skil-
tet, så m an kunne se  å sa-
gen. Fællesskiltet var åben-
bart for dramatisk for folke-
ne i Teknisk Udvalg, der lod 
Centerforeningen forstå, at 
en  ylon ved Østergade ikke 
må overstige seks m eter i 
højden.

I år ansøgte forretninger-
ne igen om  lov til at o stille 
den høje kundemagnet, men 
som tidligere blev det til af-
slag, dog med e t forslag om 
at bygge en fælles glas lade i 
væggen, hvor alle butikker-
ne kunne have deres logo. 
En sådan glasudsmykning 
vil im idlertid være en beko-
stelig affære, så Teknisk U d-
valg har nu givet grønt lys 
for, a t Centerforeningen kan 
o stille det otte m eter høje 
skilt ved Østergade. Beslut-
ningen kom dog ikke i hus 
uden sværdslag, idet Erik In-
gerslev Larsen (F) stemte 
imod, og venstregru  en 
med Jø rn  Krogsgaard i s id-
sen alene m åtte stemme for-
slaget igennem, da udvalgets 
to  socialdemokratiske med-
lem m er ikke kunne deltage i 
afstemningen.

NØRHALNE

Teknisk 
godkendelse
I l  T knisk Udvalg har nu sagt god 
fo r d n t knisk  d l af bygg mod
ning n af grund n  v d Gustav 
Zimm rsv j I Nørhaln .

Kommun n vil lad  b taling n af 
arb jd t m d at bygg modn  
grund n  m d nog t a f jord n, og 
d t har SF's Lars Jacobs n Hasa
g r kaldt ulovligt.

A rb jd t skal i lic itation i nov m
b r, m n kræv d  d n t knisk  
godk nd ls , som T knisk Udvalg 
gav mandag aft n.

Tilbag   r nu kun d t juridisk  
spørgsmål.

ÅJS &//{

I KORT NYT
AABYBRO

Valg til 
lokalbankråd
■  Når Spar Nord Lokalbank Aaby- 
bro, som tid lig  r  h d Spar Nord 
Bank Aabybro, onsdag aft n hold r 
aktionæ rm ød  på Aabybro Ung
domsskol   r d r trad ition  n tro  
valg til d t tid lig  r  aktionæ rråd, 
som  ft r navn skift t nu h dd r 
lokalbankråd t.

På valg  r førtidsp nsionist Allan 
J ns n, Aabybro, og sælg r Poul 
V rn r Jørg ns n, Aabybro. D  
skal kæmp  om d  to  plads r m d 
d  nyopstill d  flyv rsp cialist og 
byrådsm dl m Lars C. Lars n (S), 
Aabybro, samt ov rflyv l d r B nt 
Dahl Ni ls n, Aabybro.

D  øvrig  m  dl mm  r a f lokal
bankråd t, som ikk   r på valg,  r 
fomand Christian J ns n, Bruno 
Mølgaard, Poul Øst rgaard, Frod  
Sønd rgaard Lars n, Vagn Tids l
bak og Erik Ing rsl v Lars n.



Grø t lys til skolebyggeri
VURDERING: Intet  rinci  om fag- eller hoved-entre rise  å kommunale o gaver

/Vi,

Af Marti  Fra dse ______
martin. randsen@nordjyske.dk

AABYBRO: Byrådet hen-
tede onsdag aften ti mio. kr. 
o  af kommunekassen og 
sikrede dermed, at byggeriet 
af ny lokaler til Aabybro 
Skoles indskoling samt til en 
samling af SFO’erne  å Kat-
tedamsvej kan gå i gang i de-
cember.

Samtidig blev det beslut-
tet, at renoveringen af den 
nuværende indskolingsafde-
ling udskydes med bygge-
start i efteråret 2003 i stedet 
for at stå færdig samtidig

"Byrådet er jo
valgt til se på,
hvad der er
bedst øko-
 omisk for kom-
mu e  og ikke
at sikre  ogles
særi teresser."
Erik Ingenlev (SF)

med de nye bygninger alle-
rede ved det kommende 
skoleår i august 2003.

D et løser blandt andet 
skolens  lads roblemer u n -
der om- og tilbygningen.

M en i forbindelse med, at 
 engene sla  fra kassens 
mørke til dagens lys, ville 
byrådsmedlem Lars C. L ar-
sen (S) have o lysninger om 
reglerne for licitationer.

D et er nemlig vedtaget, at 
de 12 virksomheder, som 
lagde billet ind  å arbejdet 
med nybygningen til Aaby-
bro Skole, også inviteres til 
at byde  å renoveringen af

indskolingen. D et resultere-
de i en byrådsdebat om 
kommunens brug af fag- el-
ler hovedentre riser.

Lars C. Larsen  egede  å, 
at komm unen tidligere har 
fået skudt i skoene, at den ik-
ke tager hensyn til de lokale 
håndværkere. H ovedentre-
 riser tiltrækker større virk-
somheder, da der som regel 
så også er tale om store o -
gaver. Omvendt er udbud i 
fagentre rise - i de enkelte 
håndværk - en fordel for de 
mindre håndværkere, som 
ved denne form for udbud 
kan blive ved deres læst.

- D erfor kan vi her råde 
bod  å beskyldningerne i 
stedet for at invitere 12 virk-
somheder, hvoraf de 10 
kom m er udefra, til at byde 
 å renoveringen, sagde Lars 
C. Larsen.

Borgmester Ole Lykkega- 
ard Andersen (V) understre-
gede, at der juridisk ikke er 
noget i vejen for at invitere
12 virksomheder til at byde.

- Personligt synes jeg, det 
er mange, men det er beslut-
tet, fordi dette dusin alle har 
vist interesse for og budt  å 
nybyggeriet. Vi har ikke ved-
taget, at vi er gået væk fra fa-

gentre riser. D er er fordele 
og ulem  er ved både fag- og 
hovedentre rise, og vi vil 
vurdere hvilken form, der er 
den bedste ud fra den enkel-
te o gave. En renovering af 
lokaler er svær at styre i en 
fagentre rise, sagde han.

Form anden for teknisk 
udvalg, Jørn  Krogsgaard (V), 
lagde sig i samme s or.

- D et er klart, at når vi en 
gang skal tale om at ombyg-
ge skolens  - lads, så har vi 
en ny situation, hvor vi vil 
s ørge de entre renørere, 
som vi er vant til at benytte 
ved disse o gaver, sagde

han.
SF’s Erik Ingerslev under 

stregede byrådets rolle.
- D et må være det enkelte 

 rojekt, der afgør, om  det 
skal være fag-entre rise el-
ler ej. Og byrådsmedlem 
m erne er jo valgt til se  å, 
hvad der er bedst øko 
nomisk for kom m unen og 
for offentligheden og ikke at 
sikre nogles særinteresser, 
sagde Erik Ingerslev.

i
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Nulle mænd kom f em i lyset
Omlægning af rengøring er blevet bedømt

A   Marti  Fra dse ______
martin. randsen@nordjyske.dk

AAJBYBRO: Nullerm ænd og 
et hårdtarbejdende rengø-
rings ersonale i de kommu-
nale institutioner var i byrå-
det onsdag aften genstand 
for en evaluering og debat 
mellem Venstre og SF.

Ved vedtagelsen af budget 
2001 blev en omlægning af 
rengøringen bakket o  af al-
le  artier i byrådet  å nær 
SF. Denne omlægning er nu 
gennem ført og er blevet eva-
lueret af de berørte institu-
tioner.

Omlægningen har med-
ført en årlig kommunal be-
s arelse  å 800.000 kr., da 
der er skåret 5.959 rengø-
ringstim er væk, hvilket sva-
rer til ti  rocent.

Evalueringen viser, at 91 
 rocent er tilfredse efter 
omlægningen, fremhævede 
borgm esteren og Karlo Jen-
sen (V), formand for kultur-
udvalget.

- D et viser sig, at vi gjorde 
det rette ved at foretage om -
lægningen i eget regi i stedet 
for at sende arbejdet i ud -
bud, sagde borgmesteren.

- N år vi s arer ti  rocent,

vil der selvfølgelig være nog-
le knaster, og der skal stadig 
nogle justeringer til  å om -
rådet, viser evalueringen, 
sagde borgmesteren, hvor-
efter han roste kommunens 
rengørings ersonale.

- De er gået ind i dette 
med en  ositivt indstilling 
og har ydet et hård t arbejde, 
sagde han og tilføjede, at 
nogle institutioner efter om -
lægningen har fået flere ren-
gøringstimer til rådighed.

Derimod læste Erik In- 
gerslev (SF) ra  orten  å en 
anden måde.

- Vi kan sige, at det ikke

blev så dystert, som vi gav 
udtryk for dengang. Men 
denne evaluering er også et 
udtryk for, at i Aabybro 
Kommune bor der  æne 
mennesker, som indretter 
sig efter situationen og hol-
der kæft, sagde han.

- Hvis man læser hele ra -
 orten, så er der bekymring 
for rengøringsstandarden 
og for  ersonalet. D et hand-
ler om at tilgodese hoved-
rengøring og de skiftende 
årstider i institutionerne. 
Desuden er vi ikke klar over, 
hvordan og om  hele  erso-
nalet er blevet s urgt ved

A)£
/ -  / 2  '

"Vi gjorde det
rette ved at fo-
retage omlæg-
 i ge  i eget re-
gi i stedet for at
se de arbejdet i
udbud."
B rgmester Ok Lyk-
kegaard Andersen (V)

evalueringen, sagde han.
Ole Lykkegaard Andersen 

 egede  å, at omlægningen 
også har betydet efter-
uddannelse og investering i 
ny teknik til  ersonalet.

Karlo Jensen sagde, at 
man ikke kender graden af 
tilfredshed før omlægnin-
gen.

- Vi ved ikke om  tilfreds-
heden den gang var 100  ro -
cent. D et kan være den var 
under 91  rocent, sagde han.

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk
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Far penge for  t p sse egne børn
TWIST: Venstres flertal afviser frygt for ekstra udgift for Aabybro Kommune
Af Marti  Fra dse ______
martin. randsen@nordjyske.dk

AABYBRO: H ar du lyst eller 
går du allerede hjemme og 
 asser dit eget barn i alderen 
et halvt år til tre år, og får du 
hverken løn eller overfør-
selsindkomst, så kan du få
42.000 kr. fra Aabybro Kom-
m une som en håndsræk-
ning.

D et besluttede Venstres 
flertal  å ni m andater i byrå-
det onsdag aften.

I m od var Socialdemokra-
terne, SF og Borgerlisten. 
De fiygter, forslaget vil give 
kom m unen en udgift, som

der ikke er sat  enge af til  å 
budgettet, ligesom det over-
vejende vil komme velstille-
de til gode.

- Hvad forventer Venstre, 
det vil koste. N år SF stiller 
forslag uden at anvise fi-
nansiering, bliver vi 
kaldt uansvarlige, sagde 
SF’s Erik Ingerslev.

Venstre forventer, a t for-
slaget er udgiftsneutralt, 
fordi tilskuddet  å 42.000 kr. 
finansieres af, at forældrene 
samtidig tager deres børn ud 
af dag lejen. Og tilskuddet 
svarer til 85  ct. af kommu- 
ens udgifter til en dag leje-
 lads.

I I I  i

er t i

•  F rældre kan få 
tilskud på årligt
42 .000 skatteplig

tige kr. f r at
passe deres 
børn i alde
ren et halvt 
år t il  g med 

t  år.
•  F rældrene må ik
ke samtidig få løn 
eller  verførselsind
k mst.
l i  Der kan højst gi
ves støtte i et år  g i 
mindst  tte uger per 
barn  g max. tre  t i l 
skud pr. husstand.

Alligevel forudser Erik In-
gerslev, det vil koste kom-
m unen  enge, da tilbuddet 
vil blive benyttet af for-
ældre, som i forvejen har 
valgt at gå hjemme og  asse 
deres børn uden at få  enge 
for det.

Borgmester Ole Lykkega- 
ard Andersen o lyste, at der 
ikke er sat økonomi  å for-
slaget, fordi det er umuligt at 
sige, om komm unen vil s a-
re eller ej.

- D ette er endnu en valg-
mulighed for forældre, sag-
de han, og blev fulgt o  af 
 artifællen Karlo Jensen, 
som fremhævede, a t forsla-

get giver forældre mere tid 
til at være sammen med de-
res børn.

- M ennesket skabes i bar-
nets første tre  leveår. Derfor 
er det vigtigt, at små børn 
har så næ r kontakt med for-
ældrene som muligt. Vi hå-
ber, nogle vil tage et år fri fra 
arbejdsm arkedet og bruger 
tiden med deres barn, selv 
om jeg kan frygte, at vores 
støtte er lidt for lav, sagde 
han.

D et fik Inge Pedersen (S) 
til at advare m od at give for-
ældre dårlig samvittighed, 
fordi de får børnene  asset, 
og Eva Rytter (S) har svært

ved at se grundlaget for til-
buddet.

- Hvem kan eller vil bruge 
det? Er der et behov, eller er 
vi ved at o dyrke et, s urgte 
hun.

Birger Fischer (V)  egede 
 å, at forældre ud over stø t-
ten  også s are udgiften til 
 asning, og Ole Leegaard 
(V) advarede mod at belære 
andre om, hvad der er godt 
eller skidt.

- H er giver vi folk en m u-
lighed for at selv at træffe et 
valg. D et er o  til folk selv at 
 rioritere, om de vil have et 
nyt hus eller en gammel bil, 
sagde han.

4? < </>TJ ® r
iA

al 2 O)
-i O) 3
d  -#» n>
n> 52. Z

VKb

w

§ o

NS

-* fl> 
3 </>Q) <D 3 3

3 
• f t  » gr
z f  
2. -* 
!S *

s i
2 X5 “l

"OQ)o

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk


Frit valg f r de fa utilfredse
SERVICE: Ældre kan vælge alternativ til kommunale  leje fra a ril
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A   Marti  Fra dse ______
martin. randsen@nordjyske.dk

AABYBRO: Fra a ril kan æl-
dre i Aabybro Kommune 
vælge mellem at få udført 
den  ra tiske hjæl  i hjem -
m et og den  ersonlige  leje 
af enten den kommunale 
hjemmehjæl  eller af en  ri-
vat virksomhed. Eneste krav 
er, at der melder sig firmaer, 
som er interesseret i at være 
et alternativ til den kom m u-
nale  leje.

Borgmester Ole Lykkega- 
ard Andersen (V), Eva Rytter 
(S) og Erik Ingerslev (SF) 
bakker alle o  om, at ældre 
får et valg. Samtidig er alle 
også enige om, at det kun vil 
være vil være få  ct. ældre, 
som vælger den  rivate ser-

vice  å bekostning af den of-
fentlige. M en derefter hører 
enigheden o , fremgik det af 
byrådets debat om udsving i 
antallet af ansatte i hjemme-
 lejen og konkurrencevil-
kår.

Baggrunden er en ny lov, 
som  ådutter komm unerne 
at give  ensionister et reelt 
valg af, hvem de vil have til 
at udføre hjemmehjæl en. 
D et betyder, at komm unen 
skal beskrive kvaliteten i ser-
vicen og  risnivauet, så  ri-
vate får mulighed for at til-
byde ydelsen til samme kva-
litet og  ris, men samtidig 
skal de leve o  til en række 
krav for at blive godkendt.

M en Ole Lykkegaard An-
dersen understregede, der 
ikke er tale om et udbud  å

ældreområdet, og Erik In-
gerslev  egede  å, der ikke 
er tale om  en udvidelse af 
servicen.

- M an kan ikke få andre 
ydelser, fordi m an vælger et 
 rivat firma. D et vil være 
samme ydelser som i den 
kommunale service, sagde 
han.

Eva Rytter sagde, der ikke 
er lige konkurrencevilkår.

- Hos det  rivate firma 
kan man købe ekstra ydelser 
ved siden af. D et kan den 
kommunale service ikke til-
byde, sagde hun og advare-
de mod at bruge “frit valg” 
som universal-løsning  å al-
le områder.

- På lang sigt er jeg bekym-
ret for, om vi økonomisk er i 
stand til at have overblikket,

sagde hun.
Og både Socialdemokra-

terne og SF understregede, 
at kom m unen i følge loven 
har for ligtigelse til a t til-
byde hjemmehjæl en, så-
frem t den  rivate udbyder 
skulle svigte.

Karl Schrøder (S) frygtede 
for de kom m unale hjemme-
hjæl eres ansættelse. Hvis 
m an vælger den  rivate 
hjemmehjæl , kan m an 
nemlig falde tilbage  å den 
kommunale med tre m å-
neders varsel. D et kan 
give store udving i an-
tallet af kunder til kom-
munale hjemme leje og 
dermed i antallet af ansatte.

- Ja, det vil være som  å 
det  rivate arbejdsmarked. 
Vi skal til asse arbejdsstyr-

ken efter efters ørgslen, 
svarede borgmesteren.

- M en hvorfor skulle det 
være anderledes i den kom -
m unale verden end i den  ri-
vate. D er vil være nogle, som 
er utilfredse og for dem er 
det sundt med et valg. D et 
kan sammenlignes med, at

nogle vælger friskoler og an 
dre folkeskole til deres børr 
D et er m eget natuligt, 
m an ikke er tvangsindlagt t 
kun at benytte e t tilbud, s as; 
de han.

b’
1» Privat  kan fra 1. april t i l 

byd  ældr   nt n praktisk 
hjælp  ll r p rsonlig pl 
j   ll r b gg  områd r.
•  Praktisk hjælp  r r n

gøring, hjælp til indkøb 
og tøjvask.

ø  Pl j n  r p rsonlig og psy
kisk pl j  og omsorg, træ 
ning,  rnæring, m dicingiv-

ning og trygh dsalarm r.
•  Kommun n godk nd r f ir 
ma rn  én gang om år t, 
først  gang m dio januar. 
Kommun ns hj mm pl j r  
brug r 60  pct. af d r s a r
b jdstid ansigt til ansigt m d 
brug rn . R st n går t il mø
d r, uddann ls , sygdom, f 
ri , l d ls  og transport.
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SI
CD

p  s
S
o
C/i

CD

g S
S ^ • ■a  o ooo-

2 3

O. TO
S 5 "  

2  
O £L O 3  O H 
Cf g .'g  

P PPFfCTQ CD ¡3 CD

P P-OCt g .  S

■>t o »S,o
s  g- sCD *—t

J

g
cr.
P. ^ 
ns ¡2-CD P •-t O-
^  ss c  g t-j
Q p 
aP C/3

■ °  "S
<2 o
3  .

3 (73
CD O S

Pi O
CTQ CD p

CDc/)PCTQCD»-$
CuCD

n 1 ^CD /t. CD2 Saci
CD O P

2 2  n>
3 i  a
3 I  3o> C ro

* o
cr H
<5 65 P r+ 
Q_ CD
S- 3  

m H t oP ■  o c/3

^ 3 %2 o |  g .
o-fT “  O
S f t S g  2  
5Tto g- W etIP - CDa rr, V5

I  3 I
I s - "

4  § Ef 3 S'

t o  XIM 2 HH O

S * -
5 '

5 c«O   a  ?rcrQ,i—1 CD CL
S s s*P CU cr
§ M 3 
3

t-t CD
rf

m -t, o.
P 
2- °  
^ 3
g- p

5-
« w
O  C/3

CU'S ' -

>2 ^  
S 'B  S

65

O .0
S
65 g
I-t

d  CDP S=1O-CTQ 
CD a -

3. S.

c d  n

3  I
CD R
J-t  o

Cl-
o-
C/3 _

S- o  i CTQ CTQ

S. JH-,a  rr b-t

CL OriX' PCTQ h-
oTOHr-« “T3 i—* 
»-$ CD P <5 
¡ * T  CD

tros:
pr.

CDO

O  

c/3 a
0  o-
CD S 
3  2
1 s.
"TO
§ S
C/3 m

s i

CD

C/3 C/3 t - r t
C  .  CD ^4  
P CD O

S 3
§ 5T cr- JIT q O- 

H  l= t CD

3 a-  ^  CD g  Q  o'-O ^
ge-i«
Ei-I'e
g « § . 5 .
¿  5 ' 2- pr.

rg °  TO X}
n> ^

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk


r - r 4 h r ^  / * * \  u% QJO CD <  Z J  Z J  (/> ^  S S isss^ss; T

Samarbejde på plads
AABYBRO: Skattesamarbej-
det mellem Aabybro, Brovst 
og Pandru  kom m uner er 
nu  å  lads. Alle tre  byråd 
har vedtaget, at de tre  kom-
m uner fra 1. juli o  retter en 
fælles skatteforvaltning med 
base  å Østergade i Aabybro 
med ialt 28 ansatte.

Endnu er det ikke klart, 
om selskabsligningen også 
kommer med, da det er o  til 
Told&Skat at vurdere, om 
de tre kom m uner udgør en 
tilstrækkelig stor enhed til at 
udføre o gaven, eller om 
også andre kom m uner skal 
inddrages. Indtil nu har Aa-
bybro, Pandru  og Brøn-
derslev samarbejdet om sel-
skabsligningen.

Chefen for den nye skatte-
afdeling er ikke fundet. 
Samtidig med, at Fjerritslev 
Kommune sagde nej til at 
deltage, blev indstillingen af 
Fjerritslevs borger- og skat-
techef Finn Jensen også 
trukket. I stedet slåes stillin-
gen o  in ternt i de tre  kom -
muner.

I Aabybro byråd ville Karl

Schrøder (S) høre, hvordan 
Fjerritslev kan sige nej med 
den begrundelse, at der ikke 
er  enge at s are via sam-
arbejdet, mens de øvrige 
kom m uner regner med at 
o nå bes arelser.

- Vi o  retter dette  ri-
m ært for at højne servicen, 
retssikkerheden og øge fag-
ligheden, svarede borgmes-
ter Ole Lykkegaard Ander-
sen (V).

- Vi regner også med et ra-
tionale, men det er ikke ho-
vedårsagen. Og fra kommu-
ne til komm une kan der væ-
re forskel  å, hvor mange 
 enge m an bruger  å skatte-
om rådet bl.a. set ud fra hvor 
mange skatteligninger, man 
overkommer, sagde han.

Erik Ingerslev (SF) håber, 
at selskabsligningen om fat-
tes af samarbejdet, og at 
Fjerritslev til sommer skifter 
stand unkt.

- D et kan jo være, at Fjer-
ritslev Kommune kommer 
til fornuft og erkender, at de 
har taget den forkerte be-
slutning, sagde han.
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Bane med 
18 huller
SI Et  n igt byråd sagd  onsdag a f
t n ja til at lægg  p ng n  ud til  n 
udbygning af Aabybro Golfklubs 
ban  v d Høbækgaard til 18 hull r.

Afta l n m ll m golfklubb n og 
kommun n komm r ikk  til at b ty
d   kstra udgift r t il skatt borg r
n , oplyst  borgm st r Ol  Lykk 
gaard And rs n (V). Eft rhånd n 
som kommun n få r udgift r, indb 
ta l r golfklubb n n mlig  t d posi
tum . Anlægsudgift n  r inkl. jo rd 
køb t 3.280.000 kr., og d r  r lagt 
 n plan fo r golfklubb ns indb talin
g r fr m  t il maj 2005, hvor udvi
d ls n v nt s færdig.

- På d nn  måd   j r kommun n 
h l  anlægg t, når go lfklubb n  n 
gang forhåb n tlig t vil ov rtag  d t, 
sagd  borgm st r n.

Erik Ing rls v (SF), Lars C. Lar
s n (S), Eva Rytt r (S) og Karlo 
J ns n (V) bakk d  all  op om a f
tal n, og byråd t b slutt d  at s n
d  arb jd t i udbud blandt f m   n- 
tr pr nør r  og ikk  som først an
tag t tr . Fl r  har n mlig vist in
t r ss  fo r arb jd t.

Ventilation og 
varmt vand
■  Eft r  n d bat om muligh d rn  
fo r  t varmtvands-bassin i Aabybro 
Svømm hal frigav byråd t onsdag 
aft n 5 0 0 .00 0  kr. til  t nyt v n til
ationsanlæg i Aabybro Svømm 
hal.

Gr th  Dragsbæk (Å) vill  vid , 
om d t ny  v ntilationsanlæ g også 
kan fung r , hvis d r komm r  t 
varmtvands-bassin i Aabybro Hal
l n. Ell rs vill  d t måsk  vær   n 
dårlig inv st ring.

Borgm st r Ol  Lykk gaard An
d rs n und rstr g d , at kommu
n n har 50 0 .00 0  kr. til  n rgib 
spar nd  foranstaltn ing  r i år, og 
p ng n  skal brug s, hvor d t  r 
m st r ntab lt. Erik Ing rsl v (SF) 
suppl r d .

- D r  r ikk  sat m idl r af i bud
g  tt t t il  t varmvandsbassin, og 
d t kan tag  år, ind n d r  vt. ta 
g s politisk b slutning om d t. D r
fo r vil d t vær  uh ldigt, at vi i m  l
l m tid n ikk  vil spar  på  n rgi n, 
fordi vi v n t r på at få bassin t, 
sagd  han.

Lars C. Lars n oplyst , at d t ny  
anlæg også vil giv   n b dr  var- 
m  styring i hall ns øvrig  lokal r, 
og Birg r Fisch r m n r nok, at d t 
ny  anlæg også kan fung r  m d 
 t varmtvandsbassin.


